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ACTA PLE NÚM. 12/16 

 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L’AJUNTAMENT EL DIA 22 DE DESEMBRE 2016 
 

 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 22 DE DESEMBRE 
 
 
A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les dinou hores i cinc minuts del 
dia 22 de desembre de dos mil setze, es reuneixen a la sala de sessions 
d’aquest Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes 
legalment establerts, els membres integrants de l’Ajuntament Ple que a 
continuació es relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la 
Presidència del senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 

ASSISTENTS 
 
 
Alcalde Sr. Antonio Balmón Arévalo  
 
 
Primer Tinent d’Alcalde Sr. Antonio Martínez Flor 
 
Tinents/es d’Alcalde Sra. Emilia Briones Matamales 
 Sr. Manuel Ceballos Morillo 
 Sra. Rocio García Pérez 
 Sr. Sergio Fernández Mesa 
 Sra. Montserrat Pérez Lancho 
 
Regidors/es Sra. Raquel Albiol i Gilabert 
 Sr. Vidal Aragonés Chicharro 
 Sr. Angel Camacho Hervás 
 Sr. Manuel Jesus Casado Ruiz 
 Sr. Ignasi Doñate i Sanglas 
 Sra. Maria de las Mercedes Fernández García 
 Sr. Arnau Funes Romero 
 Sr. Jorge García Mulet 
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 Sr. Jose David García Muñoz 
 Sr. Sergio Gómez Márquez 
 Sra. Anna Clara Martínez Fernández 
 Sr. Daniel Martínez Rodríguez 
 Sra. Aurora Mendo Sánchez 
 Sr. José Manuel Parrado Cascajosa 
 Sra. Maria Josefa Ruiz Tienda 
 Sr. Daniel Serrano Coronado 
 Sr. Enrique Vanacloy Valiente 
 
Regidora 
No adscrita Sra. Maria Carmen López Álvarez 
 
 
Secretària General Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
Interventor Sr. Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 
Per l’Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a despatxar els 
assumptes que figuren a l’ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
PUNT PRIMER.- APROVACIÓ DE L’ACTA NÚM. 10/16, CORRESPONENT A LA 
SESSIÓ ORDINÀRIA DEL DIA 27 D’OCTUBRE D’ENGUANY. 

Aprovar Acta núm. 10/16 

L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores junt amb la 
convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
PUNT SEGON.- APROVACIÓ DE L’ACTA NÚM. 11/16, CORRESPONENT A LA 
SESSIÓ ORDINÀRIA DEL DIA 24 DE NOVEMBRE D’ENGUANY. 

Aprovar Acta núm. 11/16 

L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores junt amb la 
convocatòria d’aquesta sessió. 
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PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb els punts 1 i 2 consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 00:01:19 al 00:01:55 
 
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb3300
02?startAt=79.0 
 
VOTACIÓ 

 
Sotmeses a votació les actes son aprovades pels assistents que constitueixen 
la majoria absoluta dels membres del Ple. 
 

Vots a favor: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Ignasi Doñate i 

Sanglas. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Vots en contra: 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=79.0
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=79.0
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PUNT TERCER.- DONAR COMPTE DELS DECRETS I RESOLUCIONS DE 
L’ALCALDIA QUE A CONTINUACIÓ ES RELACIONEN. 

Donar compte decrets 

Per la Secretària de la Corporació i a efectes del seu coneixement, es dóna 
lectura dels Decrets i Resolucions dictats per l’Alcaldia, el text literal dels quals 
és el següent: 
 
- Decret núm. 5054/16 de data 23 de novembre 
... 
 
Mitjançant Decret d’Alcaldia núm. 3207/2015 de 28 de juliol, posteriorment modificat 
per Decrets d’Alcaldia núm. 81/2016 de 19 de gener i núm. 2653/16 de 6 de juny, es 
va procedir a designar els membres que havien d’integrar el Ple del Consell Municipal 
de l’Esport de Cornellà de Llobregat, òrgan sectorial de participació de caràcter 
permanent i competències de caire informatiu però no resolutiu, i com a instrument 
de participació ciutadana en aquelles qüestions referides a la problemàtica esportiva 
de la ciutat. 
 
Atès que mitjançant escrit de data 17 de novembre d’enguany, el Secretari del Consell 
Municipal d’Esports, Sr. Salvador Valls Cuello, posa en coneixement d’aquesta 
Secretaria General que l’entitat Unió Esportiva Cornellà ha mostrat la seva voluntat 
de canviar el membre que els representa al Consell Municipal de l’Esport segons 
instància del dia 14 de novembre amb Registre General d’Entrada núm. 2377. 
 
Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que legalment té conferides 
 

HE RESOLT 
 
Primer.- Deixar sense efecte el nomenament efectuat a favor del senyor Javier 
Sancho García, com a vocal suplent, en el Ple del Consell Municipal de l’Esport de 
Cornellà de Llobregat. 
 
Segon.- Nomenar vocal suplent en el Ple del Consell Municipal de l’Esport de Cornellà 
de Llobregat en representació de l’entitat Unió Esportiva Cornellà, a la persona tot 
seguit es detalla: 
 
Suplent: Enrique García González 
 
Tercer.- Comunicar aquest nomenament a les persones afectades, així com al 
Secretari del Consell i al Departament d’Esports, als efectes escaients, i difondre el seu 
contingut, en compliment del Principi de Transparència, mitjançant la seva publicació 
actualitzada i permanent en la Seu electrònica municipal, en compliment del que 
disposen els articles 5 i següents de la Llei 19/2013, de 9 de desembre, de 
Transparència, Accés a la Informació i Bon Govern i 8 i següents de la Llei 19/2014, de 
29 de desembre, de Transparència, Accés a la Informació i Bon Govern de Catalunya. 
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Quart.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució, en la propera sessió 
que es convoqui en compliment del que preveu l'article 22 del ROM, en concordança 
amb l’article 38, del Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les 
Entitats Locals. 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 00:01:56 al 00:02:08 
 
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb3300
02?startAt=116.0 
 
 
VOTACIÓ 

 
Els reunits es donen per assabentats. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ECONOMIA I INNOVACIÓ 
 
PUNT QUART.- APROVAR INICIALMENT LA MODIFICACIÓ NÚM. 1 DEL 
REGLAMENT ORGÀNIC REGULADOR DEL FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC 
DEL SÍNDIC/A MUNICIPAL DE GREUGES DE CORNELLÀ DE LLOBREGAT.- 

Aprovar    inicialment    la 
modificació   núm.   1   del 

Reglament      Orgànic     i 
Règim Jurídic del Síndic/a 
Municipal de Gregues. 

DICTAMEN 
... 
 
Aprofitant el procés d’aprovació d’un nou Reglament Orgànic Municipal que va 
culminar l’any 2005, aquest Ajuntament va procedir a la creació, dins de la seva 
organització municipal, de la figura del Síndic/a Municipal de Greuges de Cornellà de 
Llobregat, com òrgan unipersonal de caràcter complementari de l’organització 
municipal, de naturalesa independent i amb funcions de control i supervisió de 
l’activitat municipal, regulant a la Secció Sisena del Capítol III d’aquest Reglament 
Orgànic, mitjançant els seus articles 105 a 109, actualment articles 113 i següents 
d’aquest Reglament, la seva naturalesa jurídica, la seva elecció i nomenament, la 
duració d’aquest càrrec i el seu cessament i, amb un caràcter molt genèric, les seves 

https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=116.0
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=116.0
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funcions i atribucions, diferint la definició del seu Règim Jurídic i de funcionament a 
un Reglament Orgànic específic que d’acord amb la seva Disposició Transitòria 
Primera havia d’aprovar el Ple posteriorment. 
 
En compliment d’aquest mandat reglamentari i a fi de fer efectiu aquest nou i eficaç 
instrument complementari de control de l’activitat municipal, mitjançant acord 
adoptat en sessió plenària celebrada el dia 31 de gener de 2008, aquest 
Ajuntamentva aprovar definitivament el Reglament Orgànic regulador del 
Funcionament i Règim Jurídic del Síndic/a de Greguges de Cornellà de Llobregat, al 
qual es va abordar la regulació necessària per fer efectiva la implantació d’aquest 
nou òrgan municipal en el municipi de Cornellà de Llobregat, mitjançant la 
determinació del seu règim jurídic i de funcionament. 
 
Amb posterioritat aquest Ajuntament ha procedit a l’establiment d’una nova 
organització municipal, mitjançant l’aprovació d’un nou Organigrama per Decret de 
l’Alcaldia núm. 2020/2016, de 29 d’abril, que està sent implementat progressivament 
mitjançant diferents Decrets de l’Alcaldia posteriors d’aprovació provisional de les 
fitxes descriptives de diversos llocs de treball i d’adscripció a aquests de diferent 
personal municipal, circumstància que genera la necessitat de tornar a considerar 
alguns aspectes organitzatius del Reglament Orgànic regulador del Funcionament i 
Règim Jurídic del Síndic/a de Greuges de Cornellà de Llobregat, a fi d’adaptar-lo a la 
nova situació organitzativa. 
 
Per tot això, el Tinent d’Alcalde d’Economia i Governança, en exercici de les 
competències que m’han sigut conferides en virtut de la delegació efectuada per 
l’Alcaldia d’aquest Ajuntament, mitjançant Decret núm.1698/16 de 19 d’abril, que va 
ser publicada al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona de data 2 de maig de 
2016, i vist l’informe núm. 189/2016, de 7 de desembre, emès  per la Secretària 
General de l’Ajuntament,  proposa al Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
Primer.- Aprovar inicialment la modificació núm. 1 del Reglament Orgànic Regulador 
del Funcionament i Règim Jurídic del Síndic/a Municipal de Greuges de Cornellà de 
Llobregat, que es concreta en la modificació de l’últim paràgraf del seu article 13 i en 
la incorporació d’una Disposició Final Tercera. 
 

 L’últim paràgraf de l’article 13 quedarà redactat en els termes següents: 
... 
 
A efectes de la deguda coordinació i control i sense perjudici que el Síndic 
es pugui dirigir a persones, autoritats, departaments, ens instrumentals o 
agents municipals concrets, els requeriments es dirigiran a l’Alcalde, a 
través de l’Àrea de Recursos Jurídics de l’Ajuntament, que es l’Àrea que 
coordina els requeriments que puguin efectuar el Síndic/a de Greuges de 
Catalunya i el Defensor/a del Pueblo. 

... 
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 La nova Disposició Final Tercera tindrà la redacció següent: 
... 
 
Aquest Reglament serà objecte d’avaluació normativa, als efectes i en els 
termes previstos a l’article 130 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, de 
Procediment Administratiu Comú de les Administracions Públiques, com a 
mínim, cada 5 anys a comptar de l’entrada en vigor d’aquesta modificació. 

... 
 
Segon.- Sotmetre l’aprovació d’aquesta modificació d’aquest Reglament a informació 
pública i audiència als interessats, per un termini de TRENTA dies, a efectes de 
reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del corresponent Edicte en el 
Butlletí Oficial de la Província, en el Diari Oficial de la Generalitat, en un diari dels de 
major difusió de la Província i al Tauler d’Anuncis d’aquesta Corporació, transcorregut 
el qual sense haver-se presentat cap reclamació ni suggeriment, s’entendrà aprovat 
definitivament sense necessitat de nou acord. 
 
També es donarà difusió, en compliment del Principi de Transparència, mitjançant la 
seva publicació en la Seu electrònica municipal - Portal de Transparència. 
 
Tercer.- Aprovada definitivament aquesta modificació del Reglament, es publicarà 
íntegrament el seu text en el Butlletí Oficial de la Província, entrant en vigència un 
cop transcorreguts QUINZE dies a partir de la seva total publicació. 
 
Així mateix es publicarà en el tauler d’anuncis de la Corporació i s’inserirà el 
corresponent edicte en el Diari Oficial de la Generalitat i en el Butlletí d’Informació 
Municipal, anunciant la referència del Butlletí Oficial de la Província en que s’hagi 
publicat íntegrament el text. 
 
Quart.- Comunicar aquest acord a l’Administració de l’Estat i a la Generalitat de 
Catalunya, als efectes previstos en l’article 65.3 del Reglament d’Obres, Activitats i 
Serveis dels Ens Locals, dins del termini dels quinze dies següents a la seva aprovació 
definitiva. 
 
Cinquè.- Una vegada en vigor, incloure el text íntegre de la modificació, mitjançant la 
publicació del text resultant, a la Intranet municipal, pel seu coneixement per la 
ciutadania i per facilitar la seva consulta pels diferents Departaments municipals, i 
donar-hi difusió, en compliment del Principi de Transparència, mitjançant la seva 
publicació actualitzada i permanent en la Seu electrònica municipal - Portal de 
Transparència, en compliment del que disposen els articles 5 i següents de la Llei 
19/2013, de 9 de desembre, de Transparència, Accés a la Informació i Bon Govern, 8 i 
següents de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de Transparència, Accés a la 
Informació i Bon Govern de Catalunya, i preceptes concordants de la Llei 39/2015, d’1 
d’octubre, de Procediment Administratiu de les AAPP. 

... 
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PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 00:02:09 al 00:03:37 
 
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb3300
02?startAt=129.0 
 
 
VOTACIÓ 

 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
PUNT CINQUÈ.- RESOLUCIÓ RECLAMACIONS PRESENTADES CONTRA 
L’ACORD DEL PLE DE DATA 27 D’OCTUBRE DE 2016, D’APROVACIÓ INICIAL 
DEL PRESSUPOST DE L’AJUNTAMENT PER A L’EXERCICI 2017 I APROVACIÓ 
DEFINITIVA D’AQUEST. 

Resolució       reclamacions 
contra acord del Ple de data 

27-10-16,  aprovació inicial 
del pressupost. 

DICTAMEN 
... 
 
Vist l’acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament en sessió de 27 d’octubre de 2016, 
d’aprovació inicial del Pressupost General per a l’exercici 2017. 
 
Atès que el citat acord ha estat exposat al públic, previ anunci al Butlletí Oficial de la 
Província de 8 de novembre de 2016, per termini de 15 dies, a efectes de 
reclamacions. 
 
Atès que el termini d’exposició al públic va finalitzar el dia 29 de novembre de 2016. 
 
Atès que segons consta al certificat de la secretària general de 7 de desembre de 
2016, durant aquest termini han estat interposades dues reclamacions, les dades de 
les quals són les següents: 
 
a) Interessat: A.P.A. Col·legi Públic L’Areny (RGE 42071, de 25 de novembre de 2016). 
 
Objecte de la reclamació: al pressupost inicialment aprovat per a l’exercici 2017 no hi 
figura cap dotació econòmica per a dur a terme les obres de construcció d’un gimnàs 
en aquest centre educatiu. Segons l’informe de la cap de l’Àrea de Gestió d’Educació 
de data 5 de desembre de 2016, aquesta dotació hauria de ser de 650.000€. 

https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=129.0
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=129.0
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b) Interessat: Grup Municipal d’ERC-AM (RGE 42401, de 29 de novembre de 2016, 
complementat per l’escrit amb RGE 43375, de 5 de desembre de 2016). 
 
Objecte de la reclamació: les dotacions pressupostàries corresponents a les 
aplicacions 0776.4301A.2269900 “Activitats comerç” i 0112.1532A.6190002 “Millora 
carril bici” s’haurien d’incrementar en 100.000€ i en 150.000€, respectivament. 
 
Atès que aquestes reclamacions s’han interposat en termini, que els reclamants es 
poden considerar interessats, d’acord amb el que regula l’article 170.1.c) del Text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat per RD Legislatiu 2/2004 
(TRLRHL) i que les reclamacions es basen en un dels motius taxats que preveu 
l’apartat 2 del citat article 170, en concret en el recollit a la lletra c), insuficiència de 
les despeses pressupostades respecte a les necessitats per a les que estan previstes. 
 
Atès que malgrat no existir cap obligació ferma exigible a l’Ajuntament, és voluntat 
de l’Ajuntament atendre les necessitats expressades, tal com s’exposa la memòria del 
Tinent d’Alcalde d’Economia i Governança que figura a l’expedient. 
 
Atès que amb la informació relativa a l’execució del pressupost d’ingressos a data 
d’avui, que posa de manifest unes previsions superiors a les tingudes en compte a 
l’hora d’elaborar el pressupost per a l’exercici 2017 aprovat inicialment, s’han 
recalculat les previsions d’ingressos pel concepte  
 
Atès que la incorporació d’aquests nous crèdits de despeses per una quantia total de 
900.000€, no altera l’equilibri pressupostari, ni la capacitat de finançament com a 
mesura de l’estabilitat pressupostària, ja que es financen íntegrament amb els nous 
ingressos corrents abans esmentats. 
 
De conformitat amb allò que disposa l’article 169 del TRLRHL i l’article 105 de la Llei 
30/1992 el sotasignant proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
Primer.- Estimar íntegrament les reclamacions al pressupost inicialment aprovat per 
a l’exercici 2017, per acord del Ple de data 27 d’octubre de 2017, presentades per 
l’A.P.A. Col·legi Públic L’Areny i pel Grup Municipal d’ERC-AM.  
 
Segon.- Modificar l’estat de despeses en els termes següents: 
 
Aplicació pressupostària 0112.3230B.6220000 “Construcció sala polivalent CEIP 
L’ARENY”: 650.000€. 
Aplicació pressupostària 0776.4301A.2269900 “Activitats comerç”: 327.339€. 
Aplicació pressupostària 0112.1532A.6190002 “Millora carril bici”: 300.000€. 
 
Tercer.- Modificar l’estat d’ingressos en els termes següents: 
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Aplicació pressupostària 0770.11300 “IBI Urbana”: 24.942.311€. 
Aplicació pressupostària 0770.11600: “Impost sobre l’increment de valor dels terrenys 
de naturalesa urbana”: 6.179.361€. 
Aplicació pressupostària 0770.2900 “Impost sobre construccions, instal·lacions i 
obres”: 748.026€. 
 
Quart.- Modificar en conseqüència els estats de despeses dels Capítols II i VI del 
Pressupost de l’Ajuntament per a l’exercici 2017, els estats d’ingressos dels Capítols I i 
II, el Pla d’Inversions i el Programa de Finançament, els estats relatius a polítiques de 
despesa, les fitxes de programes, l’estat de consolidació per àrees de despesa, la fitxa 
de beneficis fiscals i els articles 5, 6 i 7 de les bases d’execució, d’acord amb la 
documentació que s’annexa al present acord. 
 
Cinquè.- Aprovar definitivament, de conformitat amb el que disposa l’article 169 del 
TRLRHL, el Pressupost General per a l’exercici 2017, integrat pels pressupostos de 
l’Ajuntament, de l’Organisme Autònom Institut Municipal de Radiodifusió i l’estat de 
previsió d’ingressos i despeses de l’Empresa Municipal amb capital íntegrament 
municipal Societat Municipal de Promoció Social, Urbana i Econòmica de Cornellà 
Societat Anònima (PROCORNELLÀ), el resum dels quals segons l’estat de consolidació 
per capítols pressupostaris és el següent: 
 

CAPITOL DESCRIPCIO AJUNTAMENT I.M.RADIODIFUSIÓ PROCORNELLÀ OP.INTERNES TOTAL

1 DESPESES PERSONAL 27.709.338,00 181.690,00 3.565.180,00 0,00 31.456.208,00

2 BENS I SERVEIS 33.914.219,00 27.444,00 7.134.380,00 -604.950,00 40.471.093,00

3 DESPESES FINANC. 30.028,00 0,00 950.910,00 0,00 980.938,00

4 TRANSF.CORRENTS 12.037.601,00 0,00 0,00 -2.599.370,00 9.438.231,00

5 FONS DE CONTINGÈNCIA 1.000,00 1.000,00

OPERACIONS CORRENTS 73.692.186,00 209.134,00 11.650.470,00 -3.204.320,00 82.347.470,00

6 INVERSIONS REALS 5.387.500,00 0,00 0,00 0,00 5.387.500,00

7 TRANSF.CAPITAL 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00

8 ACTIUS FINANCERS 1.000,00 0,00 0,00 0,00 1.000,00

9 PASSIUS FINANCERS 353.338,00 0,00 7.621.302,00 0,00 7.974.640,00

OPERACIONS DE CAPITAL 5.741.838,00 0,00 7.621.302,00 0,00 13.363.140,00

TOTAL DESPESES 79.434.024,00 209.134,00 19.271.772,00 -3.204.320,00 95.710.610,00

  
 

CAPITOL DESCRIPCIO AJUNTAMENT I.M.RADIODIFUSIÓ PROCORNELLÀ OP.INTERNAS TOTAL

1 IMPOSTOS DIRECTES 40.381.187,00 0,00 0,00 -588.450,00 39.792.737,00

2 IMPOSTOS INDIRECTES 2.927.575,00 0,00 0,00 0,00 2.927.575,00

3 TAXES I ALTRES ING. 9.108.321,00 34.464,00 17.352.500,00 -16.500,00 26.478.785,00

4 TRANSF.CORRENTS 23.566.947,00 174.370,00 2.654.030,00 -2.599.370,00 23.795.977,00

5 ING.PATRIMONIALS 425.688,00 300,00 0,00 0,00 425.988,00

OPERACIONS CORRENTS 76.409.718,00 209.134,00 20.006.530,00 -3.204.320,00 93.421.062,00

6 ALIENACIO INVERSIONS 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00

7 TRANSF.CAPITAL 3.024.306,00 0,00 0,00 0,00 3.024.306,00

8 ACTIUS FINANCERS 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00

9 PASSIUS FINANCERS 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00

OPERACIONS DE CAPITAL 3.024.306,00 0,00 0,00 0,00 3.024.306,00

TOTAL INGRESSOS 79.434.024,00 209.134,00 20.006.530,00 -3.204.320,00 96.445.368,00
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Sisè.- Donar publicitat del present acord en els termes previstos a l’article 169.3 del 
TRLRHL. 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 00:03:38 al 00:19:24 
 
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb3300
02?startAt=218.0 
 
 
VOTACIÓ 

 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat pels assistents que constitueixen la 
majoria absoluta dels membres del Ple. 
 

Vots a favor: 
 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Ignasi Doñate i 

Sanglas. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Vots en contra: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=218.0
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=218.0
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Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Abstenció: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE TERRITORI I ESPAI PÚBLIC 
 
 
Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde per proposar als assistents fer 
el debat conjunt dels punts 6 i 7 de l’Ordre del Dia, no manifestant-se cap 
oposició a la proposta. 
 
 
PUNT SISÈ.- APROVAR L’ACTA DE LES OPERACIONS DE DELIMITACIÓ ENTRE 
ELS TERMES MUNICIPALS DE SANT BOI DE LLOBREGAT I CORNELLÀ DE 
LLOBREGAT SIGNADA EL PASSAT DIA 30 DE JUNY PER LES COMISSIONS DE 
DELIMITACIÓ DELS AJUNTAMENTS DE SANT BOI DE LLOBREGAT I CORNELLÀ 
DE LLOBREGAT I ELS REPRESENTANTS DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA. 

Aprovar  l’acta  operacions 
de   delimitació   entre els 
termes municipals de Sant 

Boi de Llobregat i Cornellà 
de Llobregat. 

DICTAMEN 
... 
 
Vist que per acord de ple de data 31 de març d’enguany s’inicià de delimitació del 
terme municipal i es van anomenar els membres de la Comissió Municipal de 
Delimitació. 
 
Vist que d’acord amb el procediment previst a l’article 30.2 del Decret 244/2007, de 6 
de novembre, pel qual es regula la constitució i la demarcació territorial dels 
municipis, de les entitats municipals descentralitzades i de les mancomunitats de 
Catalunya. El dia 30 de juny es van reunir de les comissions de delimitació dels 
ajuntaments de Sant Boi de Llobregat i Cornellà de Llobregat junt amb representants 
de la Generalitat de Catalunya, a la seu d’aquest últim ajuntament per analitzar la 
definició de la línia comuna. 
 
Vist que les comissions d’ambdós ajuntaments van coincidir en la proposta d’ajustar 
la línia comuna a l’eix de la llera actual del riu Llobregat, es va procedir a signar la 
corresponent “Acta de les operacions de delimitació entre els termes municipals de 
Sant Boi de Llobregat i de Cornellà de Llobregat” obrant a l’expedient. 
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Vist l’informe amb la representació gràfica de la línia pactada, emès per la Cap d’àrea 
de gestió de Política Territorial, de data 11 d’octubre de 2016. 
 
Vist l’informe jurídic de la Cap jurídica i Administrativa de Política Territorial i 
Sostenibilitat, de data 11 d’octubre de 2016. 
 
Atès que l’article 31.3 de l’esment decret 244/2007 estableix que “l’acta 
corresponent a les operacions de delimitació, amb els documents complementaris, 
s’ha de sotmetre al Ple dels ajuntaments afectats, per tal que acordin l’aprovació 
amb el quòrum de la majoria absoluta del nombre legal dels seus membres, en el 
termini màxim de tres mesos comptadors a partir de la data de les operacions de 
delimitació”. 
 
Atès que el present acord és competència del Ple municipal en virtut de l’article 22 de 
la Llei 7/1985 de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local i l’article 52 del 
Decret legislatiu 2/203, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 
Atès que el present acord ha estat sotmès a dictamen de la comissió informativa de 
Territori i Espai Públic. 
 
El president de la Comissió Informativa de Territori i Espai Públic, a proposta del 
Tinent d’Alcalde de Territori i Sostenibilitat proposa l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
Primer.- Aprovar l’Acta de les operacions de delimitació entre els termes municipals 
de Sant Boi de Llobregat i Cornellà de Llobregat” signada el passat dia 30 de juny per 
les comissions de delimitació dels ajuntaments de Sant Boi de Llobregat i Cornellà de 
Llobregat i els representants de la Generalitat de Catalunya. 
 
Segon.- Comunicar el present acord al departament de Governació i Relacions 
Institucionals de la Generalitat de Catalunya i a l’Ajuntament de Sant Boi de 
Llobregat. 

... 
 
 
 
 
PUNT SETÈ.- APROVAR L’ACTA DE LES OPERACIONS DE DELIMITACIÓ ENTRE 
ELS TERMES MUNICIPALS DE L’HOSPITALET DE LLOBREGAT I CORNELLÀ DE 
LLOBREGAT SIGNADA EL PASSAT DIA 04 D’OCTUBRE PER LES COMISSIONS 
DE DELIMITACIÓ DELS AJUNTAMENTS DE L’HOSPITALET DE LLOBREGAT I 
CORNELLÀ DE LLOBREGAT I ELS REPRESENTANTS DE LA GENERALITAT DE 
CATALUNYA. 
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Aprovar  l’acta operacions 
de   delimitació   entre els 
termes     municipals    de 

l’Hospitalet  de Llobregat i 
Cornellà de Llobregat. 

DICTAMEN 
... 
 
Vist que per acord de ple de data 31 de març d’enguany s’inicià la delimitació del 
terme municipal i es van anomenar els membres de la Comissió Municipal de 
Delimitació. 
 
Vist que d’acord amb el procediment previst a l’article 30.2 del Decret 244/2007, de 6 
de novembre, pel qual es regula la constitució i la demarcació territorial dels 
municipis, de les entitats municipals descentralitzades i de les mancomunitats de 
Catalunya. El dia 4 d’octubre es van reunir de les comissions de delimitació dels 
ajuntaments de L’Hospitalet de Llobregat i Cornellà de Llobregat junt amb 
representants de la Generalitat de Catalunya, a la seu d’aquest últim ajuntament per 
analitzar la definició de la línia comuna. 
 
Vist que les comissions d’ambdós ajuntaments van coincidir en la proposta d’ajustar 
la totalitat de la línia de terme a la realitat urbanística i de les infraestructures vigents 
entre ambdós termes municipals, es va procedir a signar la corresponent “Acta de les 
operacions de delimitació entre els termes municipals de l’Hospitalet de Llobregat i de 
Cornellà de Llobregat” obrant a l’expedient. 
 
Vist l’informe amb la representació gràfica de la línia pactada, emès per la Cap d’àrea 
de gestió de Política Territorial, de data 11 de novembre de 2016. 
 
Atès que l’article 31.3 de l’esment decret 244/2007 estableix que “l’acta corresponent 
a les operacions de delimitació, amb els documents complementaris, s’ha de sotmetre 
al Ple dels ajuntaments afectats, per tal que acordin l’aprovació amb el quòrum de la 
majoria absoluta del nombre legal dels seus membres, en el termini màxim de tres 
mesos comptadors a partir de la data de les operacions de delimitació”. 
 
Atès que el present acord és competència del Ple municipal en virtut de l’article 22 de 
la Llei 7/1985 de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local i l’article 52 del 
Decret legislatiu 2/203, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 
Vist l’informe jurídic de la Cap Jurídica i Administrativa de Política Territorial i 
Sostenibilitat, de data 16 de novembre de 2016. 
 
Atès que el present acord ha estat sotmès a dictamen de la comissió informativa de 
Territori i Espai Públic. 
 
El president de la Comissió Informativa de Territori i Espai Públic, a proposta del 
Tinent d’Alcalde de Territori i Sostenibilitat proposa l’adopció dels següents 
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ACORDS 

 
Primer.- Aprovar l’Acta de les operacions de delimitació entre els termes municipals 
de L’Hospitalet de Llobregat i Cornellà de Llobregat” signada el passat dia 04 
d’octubre per les comissions de delimitació dels ajuntaments de L’Hospitalet de 
Llobregat i Cornellà de Llobregat i els representants de la Generalitat de Catalunya. 
 
Segon.- Tant aviat sigui ferma aquesta delimitació, procedir a realitzar les operacions 
corresponents per a la inscripció a l’Inventario municipal de les variacions 
patrimonials derivades de la mutació demanial operada com a conseqüència de 
l’alteració del terme municipal que es deriva de la nova línia i la seva regularització 
posterior en el Registre de la Propietat. 
 
Tercer.- Comunicar el present acord al departament de Governació i Relacions 
Institucionals de la Generalitat de Catalunya i a l’Ajuntament de L’Hospitalet de 
Llobregat. 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb els punts 6 i 7 consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 00:19:25 al 00:21:18 
 
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb3300
02?startAt=1165.0 
 
 
VOTACIÓ 

 
Sotmesos a votació ambdós dictàmens son aprovats per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
MOCIONS DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
PUNT VUITÈ.- NOMENAR ALS SENYORS ESTEBAN CERDÁN FRANCÉS I JOSÉ 
CANO GARCÍA REGIDORS HONORARIS D’AQUEST AJUNTAMENT, A TÍTOL 
PÒSTUM, D’ACORD AMB EL QUE PREVEU L’ARTICLE 20 “REGLAMENT 
ESPECIAL REGULADOR DEL PROTOCOL, HONOR, DISTINCIONS I PREMIS DE 
CORNELLÀ DE LLOBREGAT”. 

https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=1165.0
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=1165.0
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Nomenar      als    senyors 
Esteban  Cerdàn Francés i 
José Cano  García regidors 

Honoraris            d’aquest 
Ajuntament. 
 

MOCIÓ 
... 
 
Vista la petició formulada pels grups municipals del Partit Socialista de Catalunya, de 
Cornellà en Comú – Crida per Cornella, d’Iniciativa per Catalunya - els Verds – 
Esquerra Unida i Alternativa i Esquerra Republicana de Catalunya, de concessió d’una 
distinció honorífica a títol pòstum, a favor del senyor Esteban Cerdán Francés, en 
reconeixement per la seva dilatada història en defensa dels valors de la democràcia i 
la llibertat, així com la seva trajectòria sindical en defensa del dret del treball. 
 
Atès que l’Alcaldia també va rebre en els darrers mesos demandes perquè es valorés 
la possibilitat de fer un reconeixement al senyor José Cano García per què ha 
representat a la ciutat, que també ens va deixar aquest any, i que va ser una de les 
persones claus per aconseguir els objectius de la recuperació de la democràcia i la 
llibertat tant a la nostra ciutat com a la comarca, 
 
Atès que hi han raons suficients i justificades per iniciar el procediment de concessió 
d’una distinció a les dues persones, d’acord amb el que preveu el nostre Reglament 
Especial Regulador del Protocol, Honors, Distincions i Premis Ciutat de Cornellà. 
 
Atès que les dues trajectòries personals, sindicals i polítiques varen ser molt similars, 
inclús el seu pas per l’Ajuntament, a on varen sortir regidors en les primeres eleccions 
municipals després de la dictadura, segons es desprèn de les bibliografies que figuren 
en l’informe elaborat a l’efecte, basat en les recopilacions bibliogràfiques realitzades 
pel tècnic municipal responsable de la seva elaboració i les publicacions que figuren 
en l’obra “Peatones de la Història” de l’Associació per a la Memòria Històrica i 
Democràtica del Baix Llobregat, 
 
Atès que tant el senyor Cerdán com el senyor Cano han escrit una part important en 
la història del moviment obrer a la nostra ciutat i a la comarca, i van contribuir amb 
el seu sacrifici i esforç en la recuperació de la democràcia i les llibertats en el nostre 
país, la qual cosa justifica plenament la concessió d’una distinció honorífica. 
 
Atesos els antecedents de reconeixements realitzats per aquest Ajuntament des de la 
restitució de la democràcia, els mèrits que figuren en aquest expedient, les 
consideracions realitzades en l’informe de conclusions tècniques dels mèrits 
acreditats i la proposta presentada per la Instructora de l’Expedient, de concessió de 
la distinció de “Regidors honoraris a títol pòstum” contemplada en l’article 20 del 
Reglament Especial Reguladors esmentat anteriorment, que textualment indica: “La 
concessió del títol d'alcalde o alcaldessa i de regidor o regidora honoraris de 
l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat, podrà conferir-se a persones físiques, de 
qualsevol nacionalitat, bé com a mostra de l'alta consideració que per part d'aquest 
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Ajuntament mereixien, bé com a correspondència a distincions anàlogues conferides 
a la Corporació o a Autoritats municipals de la ciutat, per les Corporacions de les 
ciutats on els guardonats tinguin la seva residència habitual” 
 
Per totes aquestes raons i atenent la proposta emesa, aquesta Alcaldia ha pres la 
iniciativa de presentar aquesta moció al Ple Municipal per a l’adopció dels acords que 
a continuació s’indiquen, donant així compliment a l’acord assenyalat en el seu 
encapçalament:  
 

ACORDS 
 
Primer.- Nomenar als senyors Esteban Cerdán Francés i José Cano García regidors 
honoraris d’aquest Ajuntament, a títol pòstum, d’acord amb el que preveu l’article 20 
“Reglament Especial Regulador del Protocol, Honor, Distincions i Premis de Cornellà 
de Llobregat” com a reconeixement municipal a les seves trajectòries i per les 
acreditacions que consten en l’expedient administratiu esmentat en la part expositiva 
del present acord. 
 
Segon.- Facultar a l’Alcaldia – Presidència, perquè estableixi l’organització d’un acte 
commemoratiu de lliurament d’aquestes distincions, en els termes que recull 
l’esmentat Reglament. 
 
Tercer.- Comunicar el present acord als familiars de les persones interessades en el 
mateix i divulgar el seu contingut per al general coneixement de la població. 
 
Quart.- Publicar el contingut del present acord al Portal de transparència de la web 
municipal i al Cornellà – Informa. 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 00:21:19 al 00:47:00 
 
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb3300
02?startAt=1279.0 
 
 
VOTACIÓ 

 
Sotmesa a votació la moció és  aprovada pels assistents que constitueixen la 
majoria absoluta dels membres del Ple, assolint-ne el quòrum especial de les 
dues terceres parts dels membres del Ple presents a la sessió, exigit per 
l’article 30.a) del Reglament municipal Regulador del Protocol, Honors, 

Distincions i Premis de Cornellà de Llobregat. 

https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=1279.0
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=1279.0
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Vots a favor: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Ignasi Doñate i 

Sanglas. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Abstenció: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 
 
 
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que, tot i no ser a l’ordre del dia, 
cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de l’Alcaldia-
Presidència, s’acorda, per majoria dels assistents que constitueixen la 
majoria absoluta dels membres del Ple, amb l’abstenció dels regidors i 
regidores del Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés 
Chicharro, Angel Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa 
Ruiz Tienda, declarar-los d’urgència, de conformitat amb el que disposa 
l’article 120 del Reglament Orgànic Municipal, i es passa a tractar els 
assumptes següents: 



 
 

 
 

 
Plaça de l’Església, 1  08940 Cornellà de Llobregat 
Tel. 93 377 02 12 – Fax 93 377 89 00 

 

 19 

 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ECONOMIA I INNOVACIÓ 
 
PRIMERA.- APROVAR L’ADHESIÓ D’AQUEST AJUNTAMENT A L’ACORD 
SUBSCRIT ENTRE EL DEPARTAMENT DE TREBALL, AFERS SOCIALS I FAMÍLIES 
DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, LA FEDERACIÓ DE MUNICIPIS DE 
CATALUNYA, L’ASSOCIACIÓ CATALANA DE MUNICIPIS I COMARQUES I LES 
ORGANITZACIONS SINDICALS MÉS REPRESENTATIVES DE CATALUNYA, PEL 
QUAL S’ESTABLEIXEN LES RETRIBUCIONS DE LES PERSONES EN ATUR QUE 
PARTICIPEN EN LES ACCIONS D’EXPERIÈNCIA LABORAL I FORMACIÓ DEL 
PROGRAMA TREBALL I FORMACIÓ PROMOGUT PEL SERVEI PÚBLIC 
D’OCUPACIÓ DE CATALUNYA. 

Aprovar  l’adhesió  a l’acord 
pel   qual  s’estableixen  les 
retribucions de les persones 
en  atur  que  participen  en 

les   accions   d’experiència 
laboral i formació. 

MOCIO 
... 
 
Vist que el Departament de Treball, Afers Socials i Família de la Generalitat de 
Catalunya, per la Resolució TSF/296/2016, de 2 de novembre, per la qual s’aproven 
les bases reguladores per a la concessió de subvencions per al programa de Treball i 
Formació. 
 
Ates que per la Resolució TSF/2496/2016, de 3 de novembre la Resolució 
TSF/2496/2016, de 3 de novembre, pel qual s’obria la convocatòria per l’any 2016 per 
a la concessió de les citades subvencions pel Programa de Treball i Formació, es fa 
una assignació prèvia de contractes per les línea A adreçat a persones en situació 
d’atur que hagin exhaurit la prestació, i/o el subsidi per desocupació i per la línea B 
adreçat a persones en situació d’atur beneficiàries de la renda mínima d’inserció. 
 
Vist l’acord subscrit pel Departament de Treball, Afers Socials i Famílies de la 
Generalitat de Catalunya, la Federació de Municipis de Catalunya, l’Associació 
Catalana de Municipis i Comarques i les organitzacions sindicals mes representatives 
de Catalunya, pel qual s’estableixen les retribucions de les persones en atur que 
participen en les accions d’experiència laboral i formació del Programa Treball i 
Formació promogut pel Servei Públic d’Ocupació de Catalunya. 
 
Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que legalment té conferides, 
proposa al Ple Municipal l’adopció dels següents: 
 

ACORD 
 
Primer.- Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat  a l’acord de data 
7 de setembre de 2016, subscrit entre Departament de Treball, Afers Socials i Famílies  
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de la Generalitat de Catalunya, la Federació de Municipis de Catalunya,l’Associació 
Catalana de Municipis i Comarques i les organitzacions sindicals mes representatives 
de Catalunya, pel qual s’estableixen les retribucions de les persones en atur que 
participen en les accions d’experiència laboral i formació del Programa Treball i 
Formació promogut pel Servei Públic d’Ocupació de Catalunya. 
 
Segon.- Notificar el present acord a la Junta de Personal i al Comitè d’Empresa 
d’aquest Ajuntament, al departament de Recursos Humans i als interessats. 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 00:47:01 al 00:53:03 
 
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb3300
02?startAt=2821.0 
 
 
VOTACIÓ 

 
Sotmesa a votació la moció és aprovada pels assistents que constitueixen la 
majoria absoluta dels membres del Ple. 
 

Vots a favor: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Ignasi Doñate i 

Sanglas. 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=2821.0
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=2821.0
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Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Abstenció: 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 
 
 
A les dinou hores cinquanta-cinc minuts es fa un recés a instàncies del senyor 
Alcalde, reprenent-ne la sessió, amb l’assistència de tots els regidors i 
regidores que conformen el Ple i l’absència de l’Interventor, senyor Joan R. 
Sagalés Guillamón, a les vint hores i deu minuts.  
 
 

 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
PRIMERA.- MOCIÓ DEL GRUP POLÍTIC MUNICIPAL DE CEC-CPC, ERC-AM I ICV-
EUIA-EP-E PER A DEFINIR ELS USOS DE CAN BAGARIA DE MANERA 
PARTICIPATIVA.- 

Moció     de     CEC-CPC, 
ERC-AM i ICV-EUiA-EP-E 

per  a  definir els usos de 
Can   Bagaria  de  manera 
Participativa. 

MOCIÓ 
... 
 
L’edifici de la fàbrica Bagaria, popularment conegut com a Can Bagaria, ubicat a 
l’extrem nord del barri del Pedró, catalogat i protegit com a Bé Cultural d’interès 
Local i actualment propietat de l’Ajuntament de Cornellà, constitueix un actiu per a la 
nostra ciutat que hem de preservar i potenciar. 
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Aquesta obra modernista de Modest Feu constitueix un element singular en el nostre 
patrimoni arquitectònics, tant pel que fa a l’aplicació d’aquest estil a una instal·lació 
industrial com pel que fa a la diversitat dels diferents edificis que formen el conjunt o 
a elements com les característiques voltes dels mateixos. Construïda entre 1922 i 
1925 i havent tingut un ús industrial fins el 1972, és també una peça clau per a la 
nostra memòria històrica i la nostra identitat com a ciutat eminentment industrial 
durant les darreres dècades. 
 
Alhora, en una ciutat amb un terme municipal edificat gairebé completament i amb 
zones amb un urbanisme caòtic fruit de la construcció o consolidació de barris durant 
el desarrollismo franquista, ens trobem amb la paradoxa que cal créixer cap endins 
mentre els espais buits per dur a terme aquest creixement són gairebé inexistents. En 
aquest context, Can Bagaria constitueix una oportunitat d’or al servei de la ciutat i 
dels cornellanencs i les cornellanenques. 
 
Tant l’estat del conjunt arquitectònic, que aconsella rehabilitar-lo per garantir-ne 
unes condicions de conservació òptimes, com l’esmentada limitació d’espais, 
revesteixen d’especial importància la determinació dels usos que se li han de donar a 
Can Bagaria. Aquest fet pot determinar el desenvolupament dels barris del Pedró i de 
Gavarra-Lindavista, així com del conjunt de la ciutat, durant els propers anys, i és per 
això que hi esdevé fonamental la participació popular i del teixit associatiu. 
 
Aquesta participació ha de comportar, en tot cas, un procés de debat ciutadà en què 
els cornellanencs i les cornellanenques expressin les seves inquietuds i necessitats per 
tal de definir les activitats que s’hi hauran de desenvolupar, que poden anar des 
d’equipaments lúdics, culturals o educatius fins a activitats productives generadores 
d’ocupació, passant per un ampli ventall d’idees que només des de les aportacions de 
la ciutadania i les entitats poden ser originals, variades i útils. 
 
Can Bagaria pot esdevenir un equipament social, educatiu o cultural de primer ordre 
de la ciutat. Un equipament que faciliti i promogui el desenvolupament social i 
cultural de la nostra ciutat, però no pot ser un equipament aïllat. És a través dels 
equipaments, esdeveniments i projectes culturals, d’escala i projecció diverses, on es 
manifesta la gestió pública de la cultura. Si volem un equipament fort a Can Bagaria 
hem de reforçar els altres equipaments existents fent-los més accessibles, eficients i 
participatius i impulsant gestions diverses prioritzant l’accés a la cultura a la 
ciutadania per sobre del rèdit econòmic; ens hem d’assegurar la redistribució dels 
recursos i la producció cultural per eliminar la concentració i democratitzar 
barrialment la cultura entesa en sentit ampli. 
 
El procés per definir els usos de Can Bagaria ha d’estar contemplat tant en el Pla 
d’Actuació de Mandat com en el Pla Estratègic de Cultura. L’Ajuntament ha de seguir 
defensant una gestió de la cultura com a bé comú, és a dir, com un dret de tothom a 
participar-hi per a construir un model de ciutat més just, més plural i més democràtic. 
És per això que en aquests moments cal reconèixer i reforçar noves formes de diàleg, 
relació i acompanyament de la cultura de base, de les iniciatives emergents, de les 
xarxes i les diverses cultures dels nostres barris, per repensar els diversos ecosistemes 



 
 

 
 

 
Plaça de l’Església, 1  08940 Cornellà de Llobregat 
Tel. 93 377 02 12 – Fax 93 377 89 00 

 

 23 

culturals que cal promoure. Hem d’optimitzar les formes híbrides de gestió pública 
amb noves institucionalitats que incloguin el teixit cultural de base i la ciutadania. 
 
Necessitem de la titularitat público comunitària amb marcs reguladors que en 
garanteixen l’autonomia alhora que s’implementen processos d’avaluació i 
transparència subjectives. La gestió d’equipaments o autogestió d’espais municipals 
ha d’estar regulada i vinculada a la participació ciutadana. Es necessita una base 
jurídica per aquest tipus de gestió dels equipaments públics; una norma que reguli les 
característiques dels que poden ser subjecte de la gestió o autogestió cíviques. S’han 
de regular els requisits necessaris, mínims perquè un equipament, activitat o servei 
siguin objecte de la gestió o autogestió per part de la ciutadania. També ha de 
regular les diverses formes d’adjudicació i el seu procediment. Aquesta gestió o 
autogestió pot generar beneficis i la norma n’ha de concretar la destinació o 
destinacions. Els continguts de les bases aplicables, la formalització de la gestió i els 
aspectes laborals i econòmics són altres aspectes normalitzables. 
 
Cal una gestió col·lectiva, participativa i de democràcia distribuïda, normalitzada i 
directa tant dels espais com dels equipaments i projectes culturals. Com va plantejar 
l’any 2011 la plataforma cívica Dibagaries on van participar part del teixit cultural de 
la ciutat i referents culturals com Xavier Artal o Óscar Abril Ascaso, cal obrir processos 
on la ciutadania pugui tenir un paper clau en la definició, a partir de les seves 
necessitats i les del conjunt de la ciutat, del que es pot ubicar a Can Bagaria i com es 
gestiona. Per últim la gestió comunitària d’equipaments des d’una perspectiva 
pública, té referents en els ateneus de principis de segle XX, en el moviment okupa, en 
el moviment veïnal dels setanta i en la progressiva xarxa d’espais que s’està creant en 
l’actualitat i que funcionen sota els valors i els principis de l’economia social com són 
l’Ateneu Popular de Nou Barris i Can Batlló. 
 
Finalment, durant el procés de decisió cal tenir en compte també l’impacte territorial 
dels usos que ha de tenir Can Bagaria. Podem classificar en fins a tres nivells els 
àmbits territorials als quals pot fer servei l’equipament: en primer lloc, i de manera 
fonamental, als barris del Pedró i de la Gavarra-Lindavista; en segon lloc, i igualment 
important, al conjunt de Cornellà; i en tercer lloc, als municipis més propers i, 
especialment, als barris del Gall, la Montesa i les Planes. 
 
Així, caldrà combinar les necessitats del barri que en altres parts de la ciutat poden 
cobrir altres equipaments, les necessitats del conjunt de la ciutat i fins i tot les 
necessitats de les poblacions properes, sempre fent determinant la veu del teixit 
associatiu i la ciutadania cornellanencs però amb l’escolta activa dels municipis veïns. 
 
Per tots aquest motius, els Grups Municipals de CEC-CPC, ERC-AM i ICV-EUiA-EP-E 
proposen al Ple l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Emmarcar el procés de decisió d’usos de Can Bagaria en una planificació 
global, a nivell de ciutat, dels usos dels espais buits municipals i d’interès municipal de 
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Cornellà i de la planificació estratègica de Cultura aprovada al Ple i al futur Pla 
d’Actuació de Mandat de Cornellà. 
 
Segon.- Executar immediatament les actuacions mínimes i necessàries previstes en la 
revisió del complex efectuada pels serveis tècnics de l’Ajuntament el mes de desembre 
de 2015 i acabar de redactar, aprovar i executar el més aviat possible el pla de 
rehabilitació integral del complex de Can Bagaria a fi de poder habilitar-lo 
estructuralment per als diferents usos i activitats. 
 
Tercer.- Encetar, en el termini màxim de sis mesos des de l’aprovació de la present 
moció, un procés participatiu per determinar els usos de Can Bagaria, a fi de 
respondre a les necessitats i inquietuds de la població, així com definir les 
característiques de les rehabilitacions definitives que siguin escaients. Aquest procés 
haurà de comptar amb un informe consensuat de necessitats d’equipaments i serveis 
de la ciutat i els barris propers a Can Bagaria i d’un informe de les possibilitats d’usos 
que permet l’actual edifici catalogat i de les necessitats de rehabilitació que caldria 
fer un cop determinats aquests usos. 
 
Quart.- En el procés participatiu, caldrà tenir en compte que ja s’han determinat 
diferents usos per Can Bagaria. És previst, incorporar en el recinte, un cop realitzades 
les pertinents tasques de rehabilitació, l’Escola Municipal de Música existent amb la 
seva ampliació, i ubicar (sempre que sigui factible per les seves necessitats 
educatives) l’Escola de Segona Oportunitat de la fundació el Llindar. El recinte també 
haurà d’acollir un espai social destinat per als veïns i veïnes del Pedró. 
 
Cinquè.- El procés participatiu per determinar els usos de Can Bagaria comptarà, com 
a mínim, amb les següents fases: 
 
a) Una fase en què les entitats de la ciutat puguin valorar la idoneïtat de gestionar 

directament una part de Can Bagaria. 
 
b) Una fase on la ciutadania conegui les possibilitats de Can Bagaria, les experiències 

similars fetes a altres indrets i les necessitats d’equipaments i serveis de la ciutat 
de Cornellà. 

 
c) Una fase en què les entitats, la ciutadania, les empreses de l’economia social i 

solidària, la comunitat educativa, les universitats i els grups municipals podran fer 
propostes d’usos. 

 
d) Una fase de debat ciutadà, que haurà de comportar com a mínim una ronda 

d’assemblees obertes que podran tenir caràcter territorial i sectorial. 
 
e) Una fase final on la ciutadania haurà de ser consultada sobre les propostes viables 

de desenvolupar-se a Can Bagaria. Aquesta consulta popular haurà de facilitar 
diferents eines de votació a la ciutadania, tan presencials als barris com en línia 
(Cornellà Opina per exemple), per facilitar a la ciutadania aquesta participació 
siguin quines siguin les seves possibilitats. 
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Sisè.- Essent Cornellà un municipi adherit a la Xarxa de Municipis per l’Economia 
Social i Solidària, no es preveurà l’ús de Can Bagaria per part d’empreses l’activitat de 
les quals no respongui a criteris d’economia social i solidària. L’activitat d’aquestes 
empreses haurà de ser compatible amb la resta d’usos ubicats a Can Bagaria, i haurà 
de permetre un arrelament de l’activitat econòmica a la ciutat. La gestió de l’espai es 
farà directament per part de l’Ajuntament –en solitari o conjuntament amb altres 
administracions-, d’entitats o d’empreses de l’economia social i solidària. 
 
Setè.- Analitzar i compartir públicament les experiències similars a Can Bagaria que 
s’han desenvolupat a Catalunya i a la resta de l’Estat, i estudiar la fórmula mitjançant 
la qual els ajuntaments propers puguin aportar la seva visió al procés participatiu a fi 
d’extreure de Can Bagaria la màxima rendibilitat social per a l’entorn on s’ubica, 
sense que en cap cas l’opinió del teixit associatiu i la ciutadania cornellanencs deixin 
de ser determinants. 
 
Vuitè.- Sol·licitar, a l’Àrea Metropolitana de Barcelona, la Diputació de Barcelona, la 
Generalitat de Catalunya, l’estat espanyol i la Unió Europea, els recursos que puguin 
ser necessaris per al desenvolupament dels projectes escollits per la ciutadania, sens 
perjudici que la responsabilitat de dur-los a terme recaigui íntegrament en 
l’Ajuntament. 
 
Novè.- Traslladar aquests acords a totes les entitats de la ciutat, a l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona, la Diputació de Barcelona, la Generalitat de Catalunya, 
l’estat espanyol i la Unió Europea. 

... 
 
 
PRESENTACIÓ D’ESMENES 

 
Esmenes presentades verbalment per la Regidora no Adscrita, senyora 
Maria Carmen López Álvarez 
 

 Esmena núm. 1 presentada verbalment per la Regidora no Adscrita, senyora 
Maria Carmen López Álvarez que una vegada traduïda a la llengua catalana, 
resta com segueix: 
... 
 
D’addició al quart acord: 
 
Quart.- En el procés participatiu, caldrà tenir en compte que ja s’han determinat 
diferents usos per Can Bagaria. És previst, incorporar en el recinte, un cop realitzades 
les pertinents tasques de rehabilitació, l’Escola Municipal de Música existent amb la 
seva ampliació, i ubicar (sempre que sigui factible per les seves necessitats 
educatives) l’Escola de Segona Oportunitat de la fundació el Llindar. El recinte també 



 26 

haurà d’acollir un espai social destinat per als veïns i veïnes del Pedró, així com un 
espai dedicat a la interpretació i recuperació de la memòria històrica, on poder 
centralitzar el material informàtic, directori d’entitats, biblioteca i espai per a 
consulta, exposicions i sessions de documentals. Un lloc on qualsevol persona o 
entitat que necessiti informació o contractes tant a nivell local, com autonòmic, 
estatal o internacional pugui trobar-ho. 

... 
 
 
Esmenes presentades verbalment pel Grup municipal de Ciutadans-Partido 
de la Ciudadanía (C’s) 
 

 Esmena núm. 2 presentada verbalment pel Grup Municipal de C’s: 
... 
 
Reformulació de l’apartat c) de l’acord cinquè: 
 
c) Una fase en què les entitats, associacions, les plataformes ciutadanes, empreses 

privades, autònoms, les empreses d’economia social i solidària, la comunitat 
educativa, les universitats i, els veïns i veïnes i els grups municipals, podran fer 
propostes d’usos. 

... 
 
 

 Esmena núm. 3 presentada verbalment pel Grup Municipal de C’s: 
... 
 
Reformulació de l’acord sisè: 
 
Sisè.- Essent Cornellà un municipi adherit a la xarxa de Municipis per l’Economia 
Social i Solidària. L’activitat d’aquestes empreses haurà de ser compatible amb la 
resta d’usos ubicats a Can Bagaria, i haurà de permetre un arrelament de l’activitat 
econòmica a la ciutat. La gestió de l’espai podrà ser de manera directa o indirecta. 

... 
 
 
Esmenes presentades verbalment pel Grup municipal del Partit dels 
Socialistes de Catalunya-Candidatura de Progrés (PSC-CP) 
 

 Esmena núm. 4 presentada verbalment pel Grup Municipal del PSC-CP: 
... 
 
Eliminar el primer punt (acord) 

... 



 
 

 
 

 
Plaça de l’Església, 1  08940 Cornellà de Llobregat 
Tel. 93 377 02 12 – Fax 93 377 89 00 

 

 27 

PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 01:05:32 al 01:43:16 
 
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb3300
02?startAt=3932.0 
 
VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 1 DEL GRUP MUNICIPAL DE LA REGIDORA NO 
ADSCRITA, SENYORA MARIA CARMEN LOPEZ ALVAREZ 

 
L’esmena és rebutjada per la majoria dels assistents 
 

Vots a favor: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

Vots en contra: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Ignasi Doñate i 

Sanglas. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Abstenció: 
 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 

https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=3932.0
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=3932.0
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VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 2 DEL GRUP MUNICIPAL C’S 

 
L’esmena és rebutjada per la majoria dels assistents 
 

Vots a favor: 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

Vots en contra: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Ignasi Doñate i 

Sanglas. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Abstenció: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 
VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 3 DEL GRUP MUNICIPAL DE C’S 

 
L’esmena és rebutjada per la majoria dels assistents 
 

Vots a favor: 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
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Vots en contra: 
 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Ignasi Doñate i 

Sanglas. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Abstenció: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 
VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 4 DEL GRUP MUNICIPAL DE PSC-CP 

 
Sotmesa a votació la moció és aprovada pels assistents que constitueixen la 
majoria simple dels membres del Ple. 
 

Vots a favor: 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Vots en contra: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
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Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

Abstenció: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Ignasi Doñate i 

Sanglas. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 
 
MOCIÓ RESULTANT 

... 
 
L’edifici de la fàbrica Bagaria, popularment conegut com a Can Bagaria, ubicat a 
l’extrem nord del barri del Pedró, catalogat i protegit com a Bé Cultural d’interès 
Local i actualment propietat de l’Ajuntament de Cornellà, constitueix un actiu per a la 
nostra ciutat que hem de preservar i potenciar. 
 
Aquesta obra modernista de Modest Feu constitueix un element singular en el nostre 
patrimoni arquitectònics, tant pel que fa a l’aplicació d’aquest estil a una instal·lació 
industrial com pel que fa a la diversitat dels diferents edificis que formen el conjunt o 
a elements com les característiques voltes dels mateixos. Construïda entre 1922 i 
1925 i havent tingut un ús industrial fins el 1972, és també una peça clau per a la 
nostra memòria històrica i la nostra identitat com a ciutat eminentment industrial 
durant les darreres dècades. 
 
Alhora, en una ciutat amb un terme municipal edificat gairebé completament i amb 
zones amb un urbanisme caòtic fruit de la construcció o consolidació de barris durant 
el desarrollismo franquista, ens trobem amb la paradoxa que cal créixer cap endins 
mentre els espais buits per dur a terme aquest creixement són gairebé inexistents. En 
aquest context, Can Bagaria constitueix una oportunitat d’or al servei de la ciutat i 
dels cornellanencs i les cornellanenques. 
 
Tant l’estat del conjunt arquitectònic, que aconsella rehabilitar-lo per garantir-ne 
unes condicions de conservació òptimes, com l’esmentada limitació d’espais, 
revesteixen d’especial importància la determinació dels usos que se li han de donar a 
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Can Bagaria. Aquest fet pot determinar el desenvolupament dels barris del Pedró i de 
Gavarra-Lindavista, així com del conjunt de la ciutat, durant els propers anys, i és per 
això que hi esdevé fonamental la participació popular i del teixit associatiu. 
 
Aquesta participació ha de comportar, en tot cas, un procés de debat ciutadà en què 
els cornellanencs i les cornellanenques expressin les seves inquietuds i necessitats per 
tal de definir les activitats que s’hi hauran de desenvolupar, que poden anar des 
d’equipaments lúdics, culturals o educatius fins a activitats productives generadores 
d’ocupació, passant per un ampli ventall d’idees que només des de les aportacions de 
la ciutadania i les entitats poden ser originals, variades i útils. 
 
Can Bagaria pot esdevenir un equipament social, educatiu o cultural de primer ordre 
de la ciutat. Un equipament que faciliti i promogui el desenvolupament social i 
cultural de la nostra ciutat, però no pot ser un equipament aïllat. És a través dels 
equipaments, esdeveniments i projectes culturals, d’escala i projecció diverses, on es 
manifesta la gestió pública de la cultura. Si volem un equipament fort a Can Bagaria 
hem de reforçar els altres equipaments existents fent-los més accessibles, eficients i 
participatius i impulsant gestions diverses prioritzant l’accés a la cultura a la 
ciutadania per sobre del rèdit econòmic; ens hem d’assegurar la redistribució dels 
recursos i la producció cultural per eliminar la concentració i democratitzar 
barrialment la cultura entesa en sentit ampli. 
 
El procés per definir els usos de Can Bagaria ha d’estar contemplat tant en el Pla 
d’Actuació de Mandat com en el Pla Estratègic de Cultura. L’Ajuntament ha de seguir 
defensant una gestió de la cultura com a bé comú, és a dir, com un dret de tothom a 
participar-hi per a construir un model de ciutat més just, més plural i més democràtic. 
És per això que en aquests moments cal reconèixer i reforçar noves formes de diàleg, 
relació i acompanyament de la cultura de base, de les iniciatives emergents, de les 
xarxes i les diverses cultures dels nostres barris, per repensar els diversos ecosistemes 
culturals que cal promoure. Hem d’optimitzar les formes híbrides de gestió pública 
amb noves institucionalitats que incloguin el teixit cultural de base i la ciutadania. 
 
Necessitem de la titularitat público comunitària amb marcs reguladors que en 
garanteixen l’autonomia alhora que s’implementen processos d’avaluació i 
transparència subjectives. La gestió d’equipaments o autogestió d’espais municipals 
ha d’estar regulada i vinculada a la participació ciutadana. Es necessita una base 
jurídica per aquest tipus de gestió dels equipaments públics; una norma que reguli les 
característiques dels que poden ser subjecte de la gestió o autogestió cíviques. S’han 
de regular els requisits necessaris, mínims perquè un equipament, activitat o servei 
siguin objecte de la gestió o autogestió per part de la ciutadania. També ha de 
regular les diverses formes d’adjudicació i el seu procediment. Aquesta gestió o 
autogestió pot generar beneficis i la norma n’ha de concretar la destinació o 
destinacions. Els continguts de les bases aplicables, la formalització de la gestió i els 
aspectes laborals i econòmics són altres aspectes normalitzables. 
 
Cal una gestió col·lectiva, participativa i de democràcia distribuïda, normalitzada i 
directa tant dels espais com dels equipaments i projectes culturals. Com va plantejar 
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l’any 2011 la plataforma cívica Dibagaries on van participar part del teixit cultural de 
la ciutat i referents culturals com Xavier Artal o Óscar Abril Ascaso, cal obrir processos 
on la ciutadania pugui tenir un paper clau en la definició, a partir de les seves 
necessitats i les del conjunt de la ciutat, del que es pot ubicar a Can Bagaria i com es 
gestiona. Per últim la gestió comunitària d’equipaments des d’una perspectiva 
pública, té referents en els ateneus de principis de segle XX, en el moviment okupa, en 
el moviment veïnal dels setanta i en la progressiva xarxa d’espais que s’està creant en 
l’actualitat i que funcionen sota els valors i els principis de l’economia social com són 
l’Ateneu Popular de Nou Barris i Can Batlló. 
 
Finalment, durant el procés de decisió cal tenir en compte també l’impacte territorial 
dels usos que ha de tenir Can Bagaria. Podem classificar en fins a tres nivells els 
àmbits territorials als quals pot fer servei l’equipament: en primer lloc, i de manera 
fonamental, als barris del Pedró i de la Gavarra-Lindavista; en segon lloc, i igualment 
important, al conjunt de Cornellà; i en tercer lloc, als municipis més propers i, 
especialment, als barris del Gall, la Montesa i les Planes. 
 
Així, caldrà combinar les necessitats del barri que en altres parts de la ciutat poden 
cobrir altres equipaments, les necessitats del conjunt de la ciutat i fins i tot les 
necessitats de les poblacions properes, sempre fent determinant la veu del teixit 
associatiu i la ciutadania cornellanencs però amb l’escolta activa dels municipis veïns. 
 
Per tots aquest motius, els Grups Municipals de CEC-CPC, ERC-AM i ICV-EUiA-EP-E 
proposen al Ple l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Executar immediatament les actuacions mínimes i necessàries previstes en la 
revisió del complex efectuada pels serveis tècnics de l’Ajuntament el mes de desembre 
de 2015 i acabar de redactar, aprovar i executar el més aviat possible el pla de 
rehabilitació integral del complex de Can Bagaria a fi de poder habilitar-lo 
estructuralment per als diferents usos i activitats. 
 
Segon.- Encetar, en el termini màxim de sis mesos des de l’aprovació de la present 
moció, un procés participatiu per determinar els usos de Can Bagaria, a fi de 
respondre a les necessitats i inquietuds de la població, així com definir les 
característiques de les rehabilitacions definitives que siguin escaients. Aquest procés 
haurà de comptar amb un informe consensuat de necessitats d’equipaments i serveis 
de la ciutat i els barris propers a Can Bagaria i d’un informe de les possibilitats d’usos 
que permet l’actual edifici catalogat i de les necessitats de rehabilitació que caldria 
fer un cop determinats aquests usos. 
 
Tercer.- En el procés participatiu, caldrà tenir en compte que ja s’han determinat 
diferents usos per Can Bagaria. És previst, incorporar en el recinte, un cop realitzades 
les pertinents tasques de rehabilitació, l’Escola Municipal de Música existent amb la 
seva ampliació, i ubicar (sempre que sigui factible per les seves necessitats 
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educatives) l’Escola de Segona Oportunitat de la fundació el Llindar. El recinte també 
haurà d’acollir un espai social destinat per als veïns i veïnes del Pedró. 
 
Quart.- El procés participatiu per determinar els usos de Can Bagaria comptarà, com 
a mínim, amb les següents fases: 
 
a) Una fase en què les entitats de la ciutat puguin valorar la idoneïtat de gestionar 

directament una part de Can Bagaria. 
 
b) Una fase on la ciutadania conegui les possibilitats de Can Bagaria, les experiències 

similars fetes a altres indrets i les necessitats d’equipaments i serveis de la ciutat 
de Cornellà. 

 
c) Una fase en què les entitats, la ciutadania, les empreses de l’economia social i 

solidària, la comunitat educativa, les universitats i els grups municipals podran fer 
propostes d’usos. 

 
d) Una fase de debat ciutadà, que haurà de comportar com a mínim una ronda 

d’assemblees obertes que podran tenir caràcter territorial i sectorial. 
 
e) Una fase final on la ciutadania haurà de ser consultada sobre les propostes viables 

de desenvolupar-se a Can Bagaria. Aquesta consulta popular haurà de facilitar 
diferents eines de votació a la ciutadania, tan presencials als barris com en línia 
(Cornellà Opina per exemple), per facilitar a la ciutadania aquesta participació 
siguin quines siguin les seves possibilitats. 

 
Cinquè.- Essent Cornellà un municipi adherit a la Xarxa de Municipis per l’Economia 
Social i Solidària, no es preveurà l’ús de Can Bagaria per part d’empreses l’activitat de 
les quals no respongui a criteris d’economia social i solidària. L’activitat d’aquestes 
empreses haurà de ser compatible amb la resta d’usos ubicats a Can Bagaria, i haurà 
de permetre un arrelament de l’activitat econòmica a la ciutat. La gestió de l’espai es 
farà directament per part de l’Ajuntament –en solitari o conjuntament amb altres 
administracions-, d’entitats o d’empreses de l’economia social i solidària. 
 
Sisè.- Analitzar i compartir públicament les experiències similars a Can Bagaria que 
s’han desenvolupat a Catalunya i a la resta de l’Estat, i estudiar la fórmula mitjançant 
la qual els ajuntaments propers puguin aportar la seva visió al procés participatiu a fi 
d’extreure de Can Bagaria la màxima rendibilitat social per a l’entorn on s’ubica, 
sense que en cap cas l’opinió del teixit associatiu i la ciutadania cornellanencs deixin 
de ser determinants. 
 
Setè.- Sol·licitar, a l’Àrea Metropolitana de Barcelona, la Diputació de Barcelona, la 
Generalitat de Catalunya, l’estat espanyol i la Unió Europea, els recursos que puguin 
ser necessaris per al desenvolupament dels projectes escollits per la ciutadania, sens 
perjudici que la responsabilitat de dur-los a terme recaigui íntegrament en 
l’Ajuntament. 
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Vuitè.- Traslladar aquests acords a totes les entitats de la ciutat, a l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona, la Diputació de Barcelona, la Generalitat de Catalunya, 
l’estat espanyol i la Unió Europea. 

... 
 
 
 
VOTACIÓ DE LA MOCIÓ RESULTANT 

 
Sotmesa a votació la moció és aprovada pels assistents que constitueixen la 
majoria absoluta dels membres del Ple. 
 

Vots a favor: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Ignasi Doñate i 

Sanglas. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Vots en contra: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
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SEGONA.- MOCIÓ DEL GRUP POLÍTIC MUNICIPAL DE CEC-CPC, DE SUPORT A 
LA PROPOSICIÓ DE LLEIS DE DEROGAR LA LRSAL.- 

Moció   de   CEC-CPC,   de 
Suport  a  la proposició de 

Lleis de derogar la LRSAL. 

MOCIÓ 
... 
 
En un context de greu crisi econòmica i política, quan era més necessari que mai 
disposar d’una administració més propera i tenir més recursos per fer front a la 
decadent realitat social, el govern de l’estat espanyol va aprovar la Llei 27/2013, de 
Racionalització i Sostenibilitat de l’Administració Local (LRSAL) que va suposar una 
retallada competencial sense precedents i una important reculada sobre els serveis 
que presten les corporacions locals. 
 
Una Llei que a més va comptar, des de la seva tramitació, amb l’absolut rebuig de 
gairebé totes les forces parlamentàries representades en les Corts Generals. Mostra 
d’això és el nul consens que es va generar durant la seva elaboració i aprovació, així 
com el recurs d’inconstitucionalitat interposat davant el Tribunal Constitucional per 
part del PSOE, PSC, Esquerra Plural, BNG, CiU, ERC i UPyD, que es va unir als 
presentats i admesos pels parlaments d’Extremadura, Catalunya i Navarra i els 
governs autonòmics d’Andalusia, Astúries, Catalunya i Canàries. En aquest sentit 
podem destacar que el Tribunal Constitucional ha anul·lat, en dues ocasions, parts de 
la llei estimant els recursos d’Andalusia i Extremadura i que ha amonestat el govern 
per haver-se extralimitat en les seves funcions, eliminant competències i tractant de 
segrestar financerament i políticament els ajuntaments. En el cas dels municipis, han 
estat més de 3.000 ajuntaments de tot l’estat espanyol, que representen més de 16 
milions de ciutadans i ciutadanes, els que van expressar el seu rebuig a aquesta 
normativa i van sortir en defensa de l’autonomia local. 
 
La LRSAL presentava tres objectius principals enumerats en el seu preàmbul, el primer 
dels quals consistia teòricament a <<aclarir les competències municipals per evitar 
duplicitats amb les competències d’altres Administracions>> de manera que es faci 
efectiu el principi <<una administració, una competència>> per eliminar duplicitats 
era la suposada assumpció per part de les comunitats autònomes d’algunes 
d’aquestes competències com l’atenció primària de salut, els serveis socials i 
educació. Així, s’elimina del nostre sistema competencial el principi de l’autonomia 
local, que va ser objecte d’una sòlida fonamentació i un detallat contingut per part 
del Tribunal Constitucional des de l’inici de l’etapa constitucional. Aquesta autonomia 
s’elimina en favor del nou principi d’estabilitat pressupostària, sent sens dubte 
contrari a la Carta Europea d’Autonomia Local. 
 
Malgrat això, l’Índex DEC demostra que l’eficiència més gran en la gestió dels serveis 
socials es produeix als territoris autonòmics que descentralitzen bona part de la 
gestió en ajuntaments i diputacions provincials. És evident que la reforma local posa 
en perill l’eficiència dels serveis socials prestats als territoris de major 
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descentralització. La gestió local en Servicios Socials en el conjunt de l’Estat es manté 
propera als 5.300 Milions d’euros en els últims exercicis sent el seu esforç propi de 
3.834 milions d’euros perquè la resta (1.461 milions d’euros) ho van rebre com a 
transferència finalista de les comunitats autònomes. Malgrat això, en finalitzar la IX 
legislatura (l’any 2011) aquesta despesa estava entorn dels 6.200 milions, el que 
evidencia que la severa retallada en despesa local en Serveis Socials (superior al 16%) 
es va produir en iniciar-se la legislatura 2012-2015 i s’ha mantingut des de llavors. 
 
Un altre dels objectius de la LRSAL consistia a <<garantir un control financer i 
pressupostari més rigorós i afavorir la iniciativa econòmica privada evitant 
intervencions administratives desproporcionades>>. Es tracta d’un objectiu que 
mancava de sentit des del moment fins i tot de la seva formulació. Només cal 
conèixer algunes dades per entendre la dimensió de la retallada i les conseqüències 
que ja ha tingut aquesta llei en els serveis públics locals. Els Governs locals en el 
conjunt de l’Estat suposen un percentatge de deute públic gairebé insignificant, sent 
menys del 5 per cent del total. Pel que fa al dèficit de les administracions públiques, 
les corporacions locals van tancar 2014 amb un superàvit en els seus comptes públics 
del 0,5% del PIB. Aquesta situació es va repetir en 2015 amb un superàvit del 0,44%, 
enfront del dèficit de l’1,66% de les autonomies i del 2,15% de l’Administració central. 
 
Respecte del foment de la iniciativa privada, la Llei pretén <<limitar intervencions 
administratives desproporcionades>> que restringeixin la iniciativa privada o que 
l’excloguin de determinades activitats econòmiques com els monopolis públics. En 
canvi, els efectes clars d’aquest objectiu es tradueixen en una privatització dels 
serveis públics oferts pels ens locals, externalitzant la seva prestació, amb el 
consegüent cost que això suposa per a la ciutadania en la mesura que es produeix un 
clar minvament de la qualitat dels serveis prestats. 
 
La Comissió Nacional del Mercat i la Competència assenyalava el 2015 que el 
sobrecost anual de la contractació pública era de 48.000 milions d’euros l’any (el 
dèficit públic total d’Espanya el 2015 va ser de 54.000 milions d’euros). La reforma 
impulsada per la LRSAL ha estat el brou de cultiu perfecte per a l’expansió de la 
corrupció, les xarxes clientelars i el consegüent minvament per a l’erari públic. Per si 
no fos poc, el Tribunal de Comptes ha mostrat en diversos informes importants 
sobrecostos i una pitjor qualitat dels serveis privatitzats. Segons aquest tribunal el 
sobrecost de l’externalització del servei pot anar del 22% (sobrecost de la gestió 
privada de l’aigua calculat pel Tribunal de Comptes el 2013, on a més, les privades, 
tenen un 30% més de pèrdues de xarxa i un 15,5% menys d’inversió), fins a més d’un 
27% en recollida d’escombraries o el 71% en neteja (Tribunal de Comptes, 2013). 
 
Està demostrat que l’externalització o privatització de serveis no sempre és més 
econòmica i que en la majoria de casos surt més car a la ciutadania, ja que els serveis 
que es presten són d’una molt mala qualitat. Hi ha nombrosos estudis sobre 
externalització de serveis socials, de servei de salut o de gestió municipal, on es 
demostra que la gestió privada no és sempre la forma més eficient (en termes de 
recursos i qualitat) d’oferir el servei. En termes d’eficàcia, qualitat i costos dels serveis 
prestats, l’externalització sol ser pitjor solució que l’oferta municipal. 
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És precisament per aquest motiu que la crisi ha provocat una municipalització de 
certs serveis a Alemanya, França o el Regne Unit, per poder estalviar costos i sanejar 
els seus comptes públics, sent prova inequívoca del menor cost que suposa oferir 
aquests serveis per l’ajuntament. Berlín, Hamburg, París o Londres són algunes de les 
ciutats que han remunicipalitzat serveis tan importants com la gestió de l’aigua. S’ha 
demostrat que privatitzar i subcontractar significa reduir la qualitat del servei prestat 
i les condicions de treball en les quals s’ofereix el mateix. 
 
Com a colofó, la Llei 27/2013 estableix, en la nova redacció donada a l’article 85.2, 
una sèrie de requisits exigits per a l’exercici de la gestió directa dels serveis públics 
mitjançant les entitats públiques empresarials i les societats mercantils locals, com 
són la rendibilitat econòmica i la recuperació de la inversió que en cap cas se 
sol·liciten quan aquests serveis són prestats de manera indirecta, establint per tant un 
tracte desigual i complicant la prestació directa de determinats serveis per afavorir 
expressament la seva externalització. Amb l’anomenada Llei Montoro s’ha posat en 
perill els drets i serveis essencials en matèria d’atenció als nostres majors i a persones 
depenents, les escoles infantils municipals, el manteniment dels col·legis, l’ocupació 
pública, les oficines d’atenció a la dona o la promoció d’habitatges municipals entre 
d’altres. 
 
Amb l’excusa d’una gestió ineficient i de corregir les mancances de les 
administracions locals a l’hora d’utilitzar els recursos propis per prestar els seus 
serveis, s’amaga realment la intenció de mercantilitzar els serveis públics amb les 
conseqüències nefastes que això té per als ciutadans, en comptes d’abordar els 
problemes organitzatius, de recursos humans, procedimentals o de transparència, 
entre d’altres, que han abundat en les empreses municipals. La reducció en la qualitat 
i en la quantitat dels serveis prestats acaben demostrant que el barat surt car a la 
ciutadania. Els contractes de privatització no es fan per gestionar bé, sinó per 
guanyar diners. 
 
El Grup Parlamentari Confederal Units Podem-En Comú Podem-En Marea, el passat 
dimarts 4 d’octubre, va presentar la Proposició de Llei per a l’aplicació de mesures 
urgents en matèria de règim local, per recuperar competències i establir unes noves. 
Amb aquesta proposició de llei es recuperen els serveis socials i es formalitza el 
foment de l’ocupació, la participació ciutadana la lluita contra les violències 
masclistes, competències que van exercint els municipis sense el marc legal adequat. 
Es pretén establir les bases perquè els ajuntaments puguin contractar el personal 
necessari per prestar els serveis essencials a la ciutadania i tornar a garantir els seus 
drets, definint què són els serveis essencials, amb l’impacte que pot tenir en la millora 
del comportament de les corporacions locals en termes de dèficit, ja que en 
remunicipalitzar els serveis es redueixen els costos i, per tant, la despesa de 
l’ajuntament. També s’hi proposen mesures urgents per al creixement, la 
competitivitat i l’eficiència permetent que els ajuntaments puguin formalitzar entitats 
de crèdits. 
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La presentació d’aquesta proposició de llei dóna el tret de sortida a un procés 
participatiu on es tractin els tres eixos centrals del nou municipalisme. Cal una nova 
llei de bases de règim local, per aclarir i augmentar les competències dels ens locals, i 
repensar el paper de les diputacions, generant espais propers on la ciutadania pugui 
exercir i reivindicar els seus drets. Cal un nou sistema de finançament local, on els 
ajuntaments deixin ser una administració marginada que garanteixi drets i la 
prestació de serveis essencials als ciutadans. En definitiva, un nou municipalisme en el 
qual prevalguin la transparència i la participació directa i vinculant de la ciutadania. 
 
És necessari que els ajuntaments alcin la seva veu per recuperar l’autonomia local i 
augmentar la qualitat i l’eficiència dels serveis prestats a la ciutadania. 
 
I és per tots aquests motius, que el Grup Municipal de Cornellà en Comú-Crida per 
Cornellà proposa al Ple l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Donar suport a la Proposició de Llei, presentada el passat 4 d’octubre al 
Congrés dels Diputats pel Grup Parlamentari Confederal Units Podem-En Comú 
Podem-En Marea, per a l’aplicació de mesures urgents en matèria de règim local. 
 
Segon.- Donar suport a la modificació de la Llei de Bases de Règim Local per 
augmentar les competències i l’autonomia local en matèria de prestació de serveis, 
garantir un finançament just per als ajuntaments i augmentar la transparència i els 
nivells de participació ciutadana directa i vinculant en la presa de decisions. 
 
Tercer.- L’Ajuntament de Cornellà es compromet a posar en marxa polítiques de 
remunicipalització de serveis públics bàsics i a buscar formules que permetin el rescat 
de les concessions d’aquests serveis en el menor termini i amb el mínim cost possible. 
 
Quart.- L’Ajuntament de Cornellà es compromet a impulsar mesures per aconseguir 
la consolidació de la funció pública, reduint l’interinatge de funcionaris i ajustar la 
seva relació de llocs de treball per garantir les places necessàries per prestar els 
serveis bàsics amb criteris de qualitat de servei. 
 
Cinquè.- Comunicar aquests acords al Congrés dels Diputats, al Parlament de 
Catalunya i a la Federació Catalana de Municipis. 

... 
 
 
PRESENTACIÓ D’ESMENES 

 
Esmenes presentades pel Grup municipal d’Esquerra Republicana de 
Catalunya-Acord Municipal (ERC-AM) 
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 Esmena núm. 1 presentada pel Grup Municipal d’ERC-AM amb registre 
d’entrada 45528: 
... 
 
Esmena de Modificació del Tercer Acord: 
 
Tercer.- L’Ajuntament de Cornellà es compromet a posar en marxa polítiques de 
remunicipalització i/o mancomunació i/o de gestió mitjançant ens supramunicipals 
(AMB, Diputació ...) de serveis públics bàsics, sempre i quan es pugui garantir una 
millor eficiència, economia i transparència i a buscar fórmules que permetin el rescat 
de les concessions d’aquests serveis en el menor termini i amb el mínim cost possible. 
 
 
Esmena d’addició del Cinquè Acord: 
 
Cinquè.- Comunicar aquests acords al Congrés dels Diputats, al Parlament de 
Catalunya, a la Federació de municipis i a l’Associació Catalana de Municipis. 

... 
 
 
Esmenes presentades verbalment pel Grup municipal del Partit dels 
Socialistes de Catalunya-Candidatura de Progrés (PSC-CP) que una vegada 
traduïda a la llengua catalana, resta com segueix 
 

 Esmena núm. 2 presentada verbalment pel Grup Municipal del PSC-CP: 
... 
 
Eliminar de l’exposició de motius des del sèptim paràgraf que comença dient: 
“Respecte del foment de la iniciativa privada ...” fins al final de l’exposició de motius. 
 
Eliminar el primer, segon i quart acord. 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 01:43:17 al 01:13:44 
 
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb3300
02?startAt=6197.0 
 

https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=6197.0
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=6197.0
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VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 1 DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC-AM 

 
L’esmena és rebutjada per la majoria dels assistents 
 

Vots a favor: 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Ignasi Doñate i 

Sanglas. 
 

Vots en contra: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Abstenció: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 
 
VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 2 DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC-CP 

 
Després de la deliberació l’esmena es retira pel Grup municipal proponent 
sense entrar en la fase de votació. 
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VOTACIÓ DE LA MOCIÓ 

 
Sotmesa a votació la moció és rebutjada per la majoria dels assistents. 
 

Vots a favor: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Vots en contra: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Abstenció: 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Ignasi Doñate i 

Sanglas. 
 
 
 
 
TERCERA.- MOCIÓ DEL GRUP POLÍTIC MUNICIPAL DE C’S, PER A PRESENTAR 
LA CANDIDATURA DE CORNELLÀ DE LLOBREGAT PER A SER AMFITRIONA DE 
LA VIIª EDICIÓ DELS JOCS EUROPEUS DE POLICIES I BOMBERS E.P.&G.G. 
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Moció de C’s, per presentar 
la  candidatura  de Cornellà 
per  a  ser  amfitriona de la 

VIIª     edició    dels    Jocs 
Europeus   de    Policies    i 
Bombers E.P.&G.G. 

MOCIÓ 
 
Per part del Portaveu del Grup Municipal del PP, s’ha presentat la present 
moció que, una vegada traduïda a la llengua catalana, resta com segueix: 
... 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
 
Primer.- Origen 
 
Els Jocs van néixer arran de la participació del seu fundador, José Carlos Baquero, 
policia local de la ciutat de Pontevedra, en els Jocs Mundials de Policies i Bombers a 
Barcelona 2003. 
 
Al costat d'altres professionals d'aquest àmbit i persones compromeses amb els 
valors de servei a la comunitat, protecció i seguretat de la ciutadania i de les seves 
llibertats, van pensar que a través de l'esport es podria establir un fòrum de trobada a 
Europa, similar als Jocs Mundials. Aquest certamen, complia amb aquesta finalitat 
aglutinant cada dos anys a uns 10.000 atletes de tot el món, a més dels seus 
acompanyants. Més enllà del positiu impacte econòmic a cada ciutat en la qual es 
realitzen, la notorietat aconseguida per la ciutat organitzadora i l'èxit en els valors 
difosos eren indubtables. 
 
Van ser fonamentals els suports dels participants i de persones com Indalecio Socorro 
i Robert Thomas, un traslladant des de Canàries els valors dels Jocs i un altre aportant 
la seva experiència com a Director dels Jocs Mundials. També de professionals com 
Matías Sotillo i el president d'honor, Ricardo Tilve, que amb el seu suport 
incondicional han impulsat els avantdits valors. 
 
Els Jocs Europeus, des del seu inici l'any 2006 a Pontevedra, han augmentat el 
nombre de participants en cada edició. Se celebren cada dos anys de número parell. 
 
Les dues primeres edicions, 2006 i 2008, es van celebrar a l'esmentada ciutat gallega. 
L'any 2010 l'amfitriona va ser València; en 2012 Tenerife, en 2014 Brussel·les i en 
2016 Huelva. 
 
 
Segon.- Impacte 
 
2.1 Encara que no neguem la importància a nivell mediàtic i turístic que representa 

aquest esdeveniment per a la ciutat organitzadora, del que es detallen dades 
més endavant, considerem encara més rellevant fomentar la imatge de 
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proximitat, solidaritat i servei al bé comú que impulsa el treball diari de tots els 
seus participants. 
 
Albert Einstein va dir en una ocasió; “Només mereix la pena una vida viscuda al 
servei dels altres”. Albert Schweitzer per la seva banda va afirmar: “No hi ha 
major religió que el servei als altres. Treballar pel benestar comú és el millor 
credo”. Que els nostres conciutadans/es puguin palpar i comprovar de primera 
mà aquests valors que doten d'un sentit superior al seu treball diari, no és un 
assoliment menor. 
 

2.2 Aquests Jocs Europeus, són ja el referent europeu quant a esdeveniments 
multiesportius. A nivell mundial solament es veuen superats, en índexs de 
participació, de nombre d'esports i de repercussió econòmica pels Jocs Olímpics 
i pels Jocs Mundials de Policies i Bombers. 

 
2.3 Dedicats a professionals de la seguretat i les emergències i obert no solament 

als participants europeus, sinó també a tots aquells esportistes internacionals 
que estiguin interessats, han comptat amb la participació d'esportistes 
d'Argentina, Colòmbia, Pakistan, Canadà, Brasil, Veneçuela, Azerbaiyán, 
Kazajistán, i un llarg etc. a més de participants d'una vintena de països 
europeus (que són els que competeixen en la categoria que dóna nom al 
certamen). 

 
2.4 Impacte socioeconòmic: 

 
Segons l'estudi realitzat de manera independent pel seminari d'estudis soci-
econòmics Carlos Velasco, empresa aliena a l'organització i l'executiva dels Jocs 
Europeus, que es va encarregar de realitzar un treball sobre l'impacte-
socieconòmic real dels Jocs a la comarca de Pontevedra (i obviant la rellevant 
interacció amb la ciutadania, el voluntariat d'interès social, etc.) es van 
extreure les següents conclusions: 
 
• Que el tipus de turista (competidor-família i/o acompanyants) supera la 

despesa mitjana d'un turista normal o d'una altra índole. 
 
• Que l'impacte econòmic real, que va quedar a la ciutat de Pontevedra l'any 

2008 va ser de 7.157.000 €. 
 
• Que des de la celebració dels Jocs Europeus, la ciutat de Pontevedra 

continua acollint una altra sèrie d'esdeveniments socials i esportius de 
primer ordre, perquè el consistori de la ciutat ha constatat la repercussió 
mediàtica, turística i soci-econòmica d'aquest tipus d'esdeveniments. 

 
2.5 És un producte blanc, sense connotacions negatives. 
 
2.6 Són un estímul per al treball quotidià dels participants. Se celebren perquè els 

professionals de la seguretat i les emergències es vegin recompensats, tant els 
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mereixedors d'una medalla, com als que encara no aconseguint-la, poden 
demostrar davant la ciutadania i els altres competidors que es preparen 
diàriament per exercir les seves funcions amb rigor i eficàcia. Recordem que 
aquests professionals moltes vegades es juguen la vida i no sempre es veuen 
reconeguts com mereixen. 

 
 
Tercer.- Eduquen en valors i els difonen: 
 
3.1 Difusió dels valors estrictament esportius: Joc net, esportivitat, cultura de 

l'esforç i la superació personal, valors solidaris, confraternització entre 
persones de cultures i pensament diferent, difusió de costums i metodologies 
de treball diferents etc. 

 
3.2 S'estableixen activitats i exhibicions orientades a la participació i gaudi de la 

ciutadania, acostant el treball dels professionals a la societat. S'ha constatat un 
objectiu acostament de la ciutadania, especialment mitjançant les citades 
exhibicions i proves obertes. 

 
3.3 Hi ha diferents formes de voluntariat que impliquen als diferents sectors de la 

societat; des de nens, joves, estudiants de FP, universitaris, gent gran, persones 
amb capacitats alternatives o afectades per discapacitats físiques, psíquiques 
i/o sensorials, grups amb el risc d'exclusió social –com a interns de centres 
penitenciaris (en els quals s'ha estat pioners i aconseguint uns èxits molt 
notables)-. 

 
3.4 Es realitza un programa d'actes de contingut social paral·lel (veure annex 2). 
 
3.5 Encara que de manera no oficial, en moltes ocasions s'estableixen marques de 

nivell internacional. Molts atletes reconeguts mundialment pertanyen als 
cossos de seguretat i emergències. 

 
3.6 La implicació dels cossos policials i de bombers es tradueix en un incentiu per 

millorar el seu estat físic, la qual cosa redunda en l'acompliment de les seves 
funcions professionals. També es redueix l'índex de baixes laborals entre 
aquells membres que practiquen alguna modalitat esportiva. 

 
3.7 Es produeixen intercanvis professionals enriquidors. En el marc 

d'esdeveniments formatius com a xerrades, simposis i conferències. 
 
 
Quart.- Coneixement i notorietat de la ciutat organitzadora. 
 
4.1 Impacte en els mitjans de comunicació. 
 
4.2 Excursions organitzades per a esportistes i acompanyants en la localitat i 

voltants. Divulgació de la història, tradicions, costums i valors de la localitat. 
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4.3 Acords amb altres localitats per actuar com subseus si escau. 
 
 
Per tot el avantdit, Ciutadans Cornellà i el grup municipal que ho representa en 
aquest Ple, manifesta compartir els valors fundacionals i afectius que transmet 
aquesta competició, uns valors que coincideixen amb els quals recull el nostre model 
de ciutat: Una ciutat compromesa amb l'esport com un dels seus senyals d'identitat 
i amb l'esperit de servei a la comunitat que tan bé encarnen els cossos que participen 
en aquests jocs. 
 
A tenor de l'exposat proposem al Ple l'adopció del següent: 
 

ACORD 
 
Primer.- Preparar i presentar des de l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat la 
candidatura per acollir la VIIª edició dels Jocs Europeus de Policies i Bombers. 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 02:13:45 al 02:26:58 
 
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb3300
02?startAt=8025.0 
 
 
VOTACIÓ 

 
Sotmesa a votació la moció és rebutjada per la majoria dels assistents. 
 

Vots a favor: 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

Vots en contra: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 

https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=8025.0
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=8025.0
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Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Ignasi Doñate i 

Sanglas. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 
 
 
 
QUARTA.- MOCIÓ DEL GRUP POLÍTIC MUNICIPAL D’ICV-EUIA-EP-E I LA 
REGIDORA NO ADSCRITA SENYORA Mª CARMEN LÓPEZ ÁLVAREZ, “AMIANT 
ZERO A CORNELLÀ DE LLOBREGAT”.  

Moció  d’ICV-EUiA-EP-E  i 
la  regidora   no  adscrita, 
“Amiant zero a Cornellà”. 

MOCIÓ 
... 
 
L’amiant és una fibra natural que, per les seves característiques tecnològiques 
excepcionals, s’ha utilitzat en múltiples aplicacions d’àmbits tan diversos com en 
construcció, indústria i productes de gran consum. Cal destacar que el fet que es 
tractava d’un material que aportava moltes prestacions a un preu molt assequible. 
Quan parlem de fibres d’amiant estem designant un conjunt de milers de fibretes 
elementals sòlidament unides en forma de feixos o agregats de fibres de diferents 
longituds i diàmetres. D’un feix d’un mil·límetre de diàmetre d’amiant en poder sortir 
unes 50.000 fibres respirables, per la petita dimensió i la forma romanen en l’aire com 
núvols invisibles durant llargs períodes de temps, i poden ser transportades per 
corrents d’aire fins a distàncies considerables. 
 
L’any 2001, l’amiant va ser prohibit (ús, comercialització i distribució) a Espanya quan 
es va demostrar que es tractava d’un material amb efectes cancerígens, però entre 
els anys 30 i el 2001 milions de tones d’amiant van ser utilitzades a tot l’Estat. 
 
L’ús de l’amiant es va estendre per molts sectors però principalment en el sector de la 
construcció. Dins d’aquest sector, l’amiant-ciment = fibrociment, en forma de plaques 



 
 

 
 

 
Plaça de l’Església, 1  08940 Cornellà de Llobregat 
Tel. 93 377 02 12 – Fax 93 377 89 00 

 

 47 

planes i ondulades per cobertes i partes pluvials, dipòsits i canalitzacions i baixants 
d’aigua, sortides de fum, aeroconductors d’aire, jardineres, etc. Cal identificar on hi 
ha instal·lacions amb amiant i avaluar el seu estat de degradació, per determinar el 
grau d’urgència de la seva retirada donat el possible risc de dispersió de fibres 
d’amiant a l’entorn immediat. Cal recordar que qualsevol intervenció sobre l’amiant a 
l’entorn immediat. Cal recordar que qualsevol intervenció sobre l’amiant en els 
nostres edificis o instal·lacions públiques o privades, és una activitat reservada a 
persones i empreses: empresaris/es, treballador/es socialment responsables i 
tècnicament solvents. 
 
D’altra banda, el risc provocat per l’amiant no és únicament una qüestió 
mediambiental, també ha generat un problema de salut laboral pels treballadors que 
van intervenir en processos industrials on s’utilitzava amiant i que van patir una 
exposició activa i inadvertida amb greus riscos de malalties professionals. Les 
estadístiques de l’OMS estimen que cada any es registren, solament a l’UE, entre 
20.000 i 30.000 nous diagnòstics de malalties relacionades amb l’amiant i que més de 
300.000 persones (40.000 a Espanya) moriran de mesotelioma pleural d’aquí al 2030. 
 
L’any 2003 l’UE va recomanar als països membres la creació de fons de compensació 
que evitessin els processos judicials que aquesta problemàtica comporta i que els 
recursos d’aquest fons haurien de provenir de les empreses implicades a cada Estat. 
 
La Resolució del Parlament Europeu de 14 de març de 2013 sobre els riscos per a la 
salut relacionats amb l’amiant i la seva total eliminació va inspirar la campanya 
“Amiant zero a Europa” iniciada per la Federació d’Associacions de Víctimes de 
l’Amiant a Espanya i la Federació d’Ecologistas en Acción i a la que aviat es van unir 
els sindicats CCOO, UGT i CGT. 
 
Aquesta campanya està recollint adhesions d’institucions polítiques, entitats, 
societats científiques, organitzacions ecologistes, entre d’altres, amb l’objectiu de 
reclamar la posada en marxa de les mesures suggerides pel Parlament Europeu a la 
seva Resolució del 4 de març del 2013 i en especial la petició en la que s’insta a totes 
les institucions i agents socials a compartir plans d’acció de gestió i eliminació de 
l’amiant així com la petició on es detallen les mesures de recolzament a les víctimes. 
 
Al municipi de Cornellà de Llobregat, tot i la tasca dels darrers anys per la seva 
eliminació progressiva, l’amiant pot encara estar present a diferents tipus de 
construccions. 
 
És per això, que els regidors sotasignants proposem al Ple de l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat s’adhereixi a la iniciativa 
“Amianto Cero en Europa”. 
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Segon.- Demanar suport a la Generalitat de Catalunya, la Diputació de Barcelona i al 
govern de l’Estat per poder elaborar un cens d’instal·lacions d’amiant a la ciutat i 
establir un pla d’acció per retirar l’amiant que pugui estar instal·lat als edificis públics 
municipals. 
 
Tercer.- Instar al Consell Municipal de Salut de Cornellà a debatre aquest tema i 
estendre el coneixement d’aquesta problemàtica tan a nivell general com als serveis 
sanitaris de la ciutat. 
 
Quart.- Fer una campanya d’informació i sensibilització sobre els riscos de l’amiant, 
especialment adreçada a les comunitats, indústries i propietats particulars on es 
detectin instal·lacions que continguin aquest material. 
 
Cinquè.- Donar suport a les demandes dels col·lectius de treballadors de Cornellà de 
Llobregat que hagin patit l’exposició activa a l’amiant en les seves reivindicacions i, en 
especial, a la creació d’un Fons de compensació i suport a les persones afectades, tal 
com ja succeeix a França, Holanda, Bèlgica i Itàlia. 
 
Sisè.- Comunicar aquests acords a totes les institucions públiques pertinents en 
matèria de salut pública, medi ambient i seguretat laboral de la Generalitat de 
Catalunya, de l’Estat i de la Unió Europea, a la FMC i l’ACM i als representants locals 
dels col·lectius afectats. 

... 
 
 
PRESENTACIÓ D’ESMENES 

 
Esmenes presentades pel Grup municipal d’Esquerra Republicana de 
Catalunya-Acord Municipal (ERC-AM) 
 

 Esmena núm. 1 presentada pel Grup Municipal d’ERC-AM amb registre 
d’entrada 45529: 
... 
 
Esmena de Modificació i Addició del Cinquè Acord: 
 
Cinquè.- Donar suport a les demandes dels col·lectius de treballadors de Cornellà de 
Llobregat que hagin patit l’exposició activa a l’amiant en les seves reivindicacions i, en 
especial, a la creació d’un Fons de compensació Estatal i donar suport a les persones 
afectades, tal i com ja succeeix a França, Holanda, Bèlgica i Itàlia. 

... 
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Esmenes presentades verbalment pel Grup municipal de Ciutadans-Partido 
de la Ciudadanía (C’s) 
 

 Esmena núm. 2 presentada verbalment pel Grup Municipal de C’s: 
... 
 
Esmena d’addició a l’acord Segon: 
 
Segon.- Demanar suport a la Generalitat de Catalunya, la Diputació de Barcelona i al 
govern de l’Estat per poder elaborar un cens d’instal·lacions d’amiant a la ciutat i 
establir un pla d’acció en el termini d’un any per retirar l’amiant que pugui estar 
instal·lat als edificis públics municipals. 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 02:26:59 al 02:37:46 
 
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb3300
02?startAt=8819.0 
 
 
VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 1 DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC-AM 

 
L’esmena és acceptada pels proponents de la moció, Grup municipal d’ICV-
EUiA-EP-EP i Regidora no Adscrita, Sra. Maria Carmen López Álvarez, i d’acord 
a l’article 133 del ROM, queda incorporada a la Moció. 
 
 
VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 2 DEL GRUP MUNICIPAL DE C’S 

 
L’esmena és rebutjada per la majoria dels assistents 
 

Vots a favor: 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

Vots en contra: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=8819.0
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=8819.0


 50 

 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Ignasi Doñate i 

Sanglas. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 
 
MOCIÓ RESULTANT (Inclou una correcció d’una errada relativa a una data 
d’una Resolució del Parlament Europeu efectuada verbalment per la 
Portaveu del Grup Municipal de CEC-CPC, senyora Maria Josefa Ruiz Tienda) 
 

... 
 
L’amiant és una fibra natural que, per les seves característiques tecnològiques 
excepcionals, s’ha utilitzat en múltiples aplicacions d’àmbits tan diversos com en 
construcció, indústria i productes de gran consum. Cal destacar que el fet que es 
tractava d’un material que aportava moltes prestacions a un preu molt assequible. 
Quan parlem de fibres d’amiant estem designant un conjunt de milers de fibretes 
elementals sòlidament unides en forma de feixos o agregats de fibres de diferents 
longituds i diàmetres. D’un feix d’un mil·límetre de diàmetre d’amiant en poder sortir 
unes 50.000 fibres respirables, per la petita dimensió i la forma romanen en l’aire com 
núvols invisibles durant llargs períodes de temps, i poden ser transportades per 
corrents d’aire fins a distàncies considerables. 
 
L’any 2001, l’amiant va ser prohibit (ús, comercialització i distribució) a Espanya quan 
es va demostrar que es tractava d’un material amb efectes cancerígens, però entre 
els anys 30 i el 2001 milions de tones d’amiant van ser utilitzades a tot l’Estat. 
 
L’ús de l’amiant es va estendre per molts sectors però principalment en el sector de la 
construcció. Dins d’aquest sector, l’amiant-ciment = fibrociment, en forma de plaques 
planes i ondulades per cobertes i partes pluvials, dipòsits i canalitzacions i baixants 
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d’aigua, sortides de fum, aeroconductors d’aire, jardineres, etc. Cal identificar on hi 
ha instal·lacions amb amiant i avaluar el seu estat de degradació, per determinar el 
grau d’urgència de la seva retirada donat el possible risc de dispersió de fibres 
d’amiant a l’entorn immediat. Cal recordar que qualsevol intervenció sobre l’amiant a 
l’entorn immediat. Cal recordar que qualsevol intervenció sobre l’amiant en els 
nostres edificis o instal·lacions públiques o privades, és una activitat reservada a 
persones i empreses: empresaris/es, treballador/es socialment responsables i 
tècnicament solvents. 
 
D’altra banda, el risc provocat per l’amiant no és únicament una qüestió 
mediambiental, també ha generat un problema de salut laboral pels treballadors que 
van intervenir en processos industrials on s’utilitzava amiant i que van patir una 
exposició activa i inadvertida amb greus riscos de malalties professionals. Les 
estadístiques de l’OMS estimen que cada any es registren, solament a l’UE, entre 
20.000 i 30.000 nous diagnòstics de malalties relacionades amb l’amiant i que més de 
300.000 persones (40.000 a Espanya) moriran de mesotelioma pleural d’aquí al 2030. 
 
L’any 2003 l’UE va recomanar als països membres la creació de fons de compensació 
que evitessin els processos judicials que aquesta problemàtica comporta i que els 
recursos d’aquest fons haurien de provenir de les empreses implicades a cada Estat. 
 
La Resolució del Parlament Europeu de 14 de març de 2013 sobre els riscos per a la 
salut relacionats amb l’amiant i la seva total eliminació va inspirar la campanya 
“Amiant zero a Europa” iniciada per la Federació d’Associacions de Víctimes de 
l’Amiant a Espanya i la Federació d’Ecologistas en Acción i a la que aviat es van unir 
els sindicats CCOO, UGT i CGT. 
 
Aquesta campanya està recollint adhesions d’institucions polítiques, entitats, 
societats científiques, organitzacions ecologistes, entre d’altres, amb l’objectiu de 
reclamar la posada en marxa de les mesures suggerides pel Parlament Europeu a la 
seva Resolució del 4 de març del 2013 i en especial la petició en la que s’insta a totes 
les institucions i agents socials a compartir plans d’acció de gestió i eliminació de 
l’amiant així com la petició on es detallen les mesures de recolzament a les víctimes. 
 
Al municipi de Cornellà de Llobregat, tot i la tasca dels darrers anys per la seva 
eliminació progressiva, l’amiant pot encara estar present a diferents tipus de 
construccions. 
 
És per això, que els regidors sotasignants proposem al Ple de l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat s’adhereixi a la iniciativa 
“Amianto Cero en Europa”. 
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Segon.- Demanar suport a la Generalitat de Catalunya, la Diputació de Barcelona i al 
govern de l’Estat per poder elaborar un cens d’instal·lacions d’amiant a la ciutat i 
establir un pla d’acció per retirar l’amiant que pugui estar instal·lat als edificis públics 
municipals. 
 
Tercer.- Instar al Consell Municipal de Salut de Cornellà a debatre aquest tema i 
estendre el coneixement d’aquesta problemàtica tan a nivell general com als serveis 
sanitaris de la ciutat. 
 
Quart.- Fer una campanya d’informació i sensibilització sobre els riscos de l’amiant, 
especialment adreçada a les comunitats, indústries i propietats particulars on es 
detectin instal·lacions que continguin aquest material. 
 
Cinquè.- Donar suport a les demandes dels col·lectius de treballadors de Cornellà de 
Llobregat que hagin patit l’exposició activa a l’amiant i, en especial, a la creació d’un 
Fons de compensació Estatal i donar suport a les persones afectades, tal i com ja 
succeeix a França, Holanda, Bèlgica i Itàlia. 
 
Sisè.- Comunicar aquests acords a totes les institucions públiques pertinents en 
matèria de salut pública, medi ambient i seguretat laboral de la Generalitat de 
Catalunya, de l’Estat i de la Unió Europea, a la FMC i l’ACM i als representants locals 
dels col·lectius afectats. 

... 
 
 
VOTACIÓ DE LA MOCIÓ RESULTANT 

 
Sotmesa a votació la moció és aprovada per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
CINQUENA.- MOCIÓ DEL GRUP POLÍTIC MUNICIPAL D’ERC-AM, SOBRE EL 
FUNCIONAMENT DELS CONSELLS DE PARTICIPACIÓ SECTORIALS.- 

Moció  d’ERC-AM,  sobre  el 
funcionament dels Consells 
de participació sectorials. 

MOCIÓ 
... 
 
Els consells sectorials de participació estan creats i regulats per enriquir l’activitat 
municipal perquè l’Ajuntament mitjançant els Consells accedeixi a un diàleg 
permanent amb les persones i institucions que més coneixen a fons la realitat 
específica de cada sector. 
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La realitat dels Consells de participació està molt lluny d’establir un diàleg permanent 
de participació entre la ciutadania, les entitats i el municipi. 
 
D’acord amb l’article 112 del Reglament Orgànic Municipal els Consells “estaran 
facultats per a establir lliurement les seves normes internes de funcionament i de 
règim específic de gestió dels seus òrgans col·legiats, mitjançant l’aprovació, per 
acord del seu òrgan col·legiat, d’una normativa de funcionament intern que, 
forçosament, haurà de regular el règim de sessions, els quòrums de constitució i 
votació i la forma d’exercici de la fe pública dels seus òrgans col·legiats”. 
 
Malgrat aquesta disposició normativa, dels onze Consells de participació existents la 
majoria no tenen establert en la seva normativa de funcionament intern, ni el règim 
de sessions, ni els quòrums de constitució i votació, ni la forma d’exercici de la fe 
pública dels seus òrgans col·legiats. És evident que hi ha una il·legalitat manifesta de 
l’art. 112 del ROM per part de la majoria de Consells; tan sols el Consell Municipal 
Escolar i el Consell Municipal de Prevenció i Seguretat tenen establert un règim de 
funcionament que respongui als mínims establerts per la legalitat vigent. 
 
Aquesta inadequació a la legalitat municipal podria ser, si més no, pal·liada per una 
actuació política diligent amb la finalitat que els Consells complissin l’objectiu de ser 
un òrgan de diàleg permanent entre la ciutadania i el consistori. Però si ens atenem a 
les dades publicades a la web municipal el Consell Comunitari de Serveis Socials, el 
Consell de Cooperació i Solidaritat Internacional i el Consell Municipal de Salut ni tan 
sols s’han reunit aquest any 2016. Igualment, atenent a la seva normativa interna, 
alguns consells de participació no s’han reunit trimestralment al llarg d’aquest any. 
 
Aquestes disfuncions són indicadors de la poca consideració política que el Govern 
Local dóna a la participació ciutadana directa en els afers públics, una participació 
que lluny de ser restringida, hauria de ser fomentada per la pròpia administració. 
 
Del funcionament dels Consells sectorials de participació n’és responsable el seu 
president, és a dir l’Alcalde de la Ciutat, el qual ha de vetllar no sols pel compliment 
de la legalitat en el seu funcionament sinó també per prendre les mesures necessàries 
a fi que els Consells puguin complir realment aquesta funció de diàleg permanent tot 
dotant a les persones i a les entitats ciutadanes que hi participen, dins el marc de la 
legalitat, de les capacitats i iniciatives suficients per a poder instar la convocatòria 
dels consells, adoptar acords i emetre dictàmens que siguin efectivament tinguts en 
compte pel Govern Municipal. 
 
Per tots aquests motius i arguments el Grup Municipal d’Esquerra Republicana de 
Catalunya sotmet al Ple els següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Instar a l’Alcalde-President a modificar la normativa interna dels vigents 
Consells Sectorials de participació a fi que regulin el règim de sessions, els quòrums de 
constitució i votació i la forma d’exercici de la fe pública dels seus òrgans col·legiats. 
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Segon.- Instar a l’Alcalde-President a adoptar les mesures legals i polítiques a fi de 
dotar als Consells Sectorials de Participació de les funcions i capacitats necessàries 
per esdevenir òrgans de diàleg permanent entre la ciutadania i el consistori. 
 
Tercer.- Instar a l’Alcalde-President a que els plens dels diferents Consells Sectorials 
de Participació es reuneixin, com a mínim, un cop al trimestre. 
 
Quart.- Instar a l’Alcalde-President a respectar la normativa interna vigent pel que fa 
a la periodicitat i freqüència de les reunions dels òrgans col·legiats dels Consells. 
 
Cinquè.- Instar a l’Alcalde-President a que, al marge de les mesures immediates a 
adoptar amb la finalitat de donar compliment a la normativa vigent establerta en el 
ROM per als consells de participació, elabori una proposta de modificació de la 
normativa interna dels Consells Sectorials de Participació i la faci arribar als grups 
municipals, al Consell de Ciutat i a tots i cadascun dels Consells Sectorials a fi que 
formulin les seves propostes perquè siguin òrgans de diàleg permanent. 
 
Sisè.- Traslladar aquests acords a tots els Consells de Participació, al Consell de Ciutat 
i a les entitats de la ciutat. 

... 
 
 

PRESENTACIÓ D’ESMENES 

 
Esmenes presentades pel Grup municipal de Cornellà en Comú – Crida per 
Cornellà (CEC-CPC) 
 

 Esmena núm. 1 presentada pel Grup Municipal de CEC-CPC amb registre 
d’entrada 45575: 
... 
 
Addició com a cinquè acord, amb la consegüent renumeració dels acords cinquè i 
sisè: 
 
<<Instar l’Alcalde-President que es garanteixi la participació en els consells sectorials 
de qualsevol ciutadà, ciutadana o col·lectiu no registrat en el registre municipal 
d’entitats, regulant la publicació prèvia de les convocatòries, la sol·licitud 
d’intervenció en determinats punts de l’ordre del dia o la formulació de precs i 
preguntes.>> 

... 
 
 

PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 02:37:47 al 02:57:13 
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https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb3300
02?startAt=9467.0 
 
 
Durant la deliberació d’aquest punt, s’absenta temporalment de la sessió el 
senyor Manuel Ceballos Morillo, Regidor del Grup Municipal del PSC-CP, que 
s’incorpora a la mateixa amb caràcter previ a la votació. 
 
 
VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 1 DEL GRUP MUNICIPAL DE CEC-CPC 

 
L’esmena és rebutjada per la majoria dels assistents 
 

Vots a favor: 
 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Vots en contra: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Abstenció: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Ignasi Doñate i 

Sanglas. 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 

https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=9467.0
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=9467.0
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VOTACIÓ DE LA MOCIÓ 

 
Sotmesa a votació la moció és rebutjada per la majoria dels assistents. 
 

Vots a favor: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Ignasi Doñate i 

Sanglas. 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Vots en contra: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 
 
 
 
SISENA.- MOCIÓ DEL GRUP POLÍTIC MUNICIPAL DEL PP, PER A ESTABLIR EL 
PAGAMENT TELEMÀTIC D’IMPOSTOS, TAXES, PREUS PÚBLICS I SANCIONS.- 

Moció del PP, per a establir 
el    pagament     telemàtic 
d’impostos,   taxes,   preus 
públics i sancions. 
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MOCIÓ 
 
Per part del Portaveu del Grup Municipal del PP, s’ha presentat la present 
moció que, una vegada traduïda a la llengua catalana, resta com segueix: 
... 
 
Cada any, la ciutadania i les empreses de Cornellà han de complir amb l'obligació de 
satisfer el pagament dels seus impostos, taxes i preus públics; a més d'abonar les 
sancions en cas que hi hagués. 
 
Actualment, les administracions públiques, especialment les locals, estan duent a 
terme esforços per facilitar als administrats i a la ciutadania el pagament de les seves 
obligacions tributàries, fins i tot bonificant el pagament de les mateixes si aquestes es 
domicilien. 
 
Sense perjudici que aquestes mesures són necessàries per a, d'una banda, facilitar el 
pagament però, d’altre, per a què l'administració s'asseguri la recaptació dels 
impostos i sancions, creiem que a Cornellà hem d'introduir més mecanismes que 
facilitin el pagament d'aquestes obligacions tributàries a la ciutadania i a les 
empreses. 
 
En aquest sentit, i aprofundint en una administració propera al ciutadà, amb menys 
traves i menys burocràcia, des del grup municipal del Partit Popular, veiem necessari 
la introducció del pagament telemàtic de les obligacions tributàries, tal com ja es 
realitza en altres municipis del nostre entorn, com és el cas de Barcelona. Un sistema 
que permet al ciutadà estalviar temps en cas, per exemple, de no tenir els rebuts 
domiciliats. 
 
Així mateix, cal donar compliment al que es disposa en les recents lleis que han entrat 
en vigor, la 39/2015 i la 40/2015, que advoquen per la implantació d'una 
administració totalment electrònica, interconnectada i transparent, millorant 
l'agilitat dels procediments administratius i reduint els temps de tramitació. 
 
D'altra banda, en aquests moments, l'Ajuntament està duent a terme l'actualització i 
modernització del sistema informàtic, per la qual cosa considerem oportú aprofitar la 
circumstància per incorporar el sistema de pagament telemàtic a través directament 
de la pròpia pàgina web de l'Ajuntament de Cornellà, sense remissió a altres 
organismes com pugui ser la Diputació de Barcelona, la qual s'encarrega del 
cobrament d'alguns tributs i permeten el seu pagament directament a través de la 
seva pàgina web. En definitiva, la nostra proposta pretén unificar la possibilitat del 
pagament telemàtic d'impostos, preus públics i multes a través de la pàgina web de 
l'Ajuntament de Cornellà, a fi de simplificar i facilitar aquest tràmit a ciutadans i 
empreses de la ciutat i estalviar-los temps en desplaçaments. 
 
Així doncs, mitjançant aquest sistema, els ciutadans i empreses de Cornellà podrien 
abonar els seus impostos, taxes, preus públics o sancions còmodament des dels seus 
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domicilis o seus socials, sense necessitat de desplaçar-se a una sucursal bancària. La 
introducció del pagament telemàtic no pretén ser una actuació imperativa, sinó una 
alternativa més a disposició de la ciutadania perquè triï la forma de pagament més 
adient a les seves necessitats en aquest moment. 
 
Per tot això, el grup municipal del Partit Popular, proposa al Ple l'adopció dels 
següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Establir un sistema alternatiu de pagament telemàtic d'impostos, preus 
públics, taxes i sancions per a la ciutadania i les empreses de Cornellà mitjançant 
pàgina web de l'Ajuntament de Cornellà. 
 
Segon.- Que aquest sistema de pagament telemàtic es dissenyi i s'incorpori en la 
renovació del sistema informàtic que s'està duent a terme a l'Ajuntament de Cornellà. 
 
Tercer.- Donar la publicitat adequada al nou sistema de pagament alternatiu perquè 
d'aquesta manera la ciutadania i empreses tinguin coneixement del mateix. 

... 
 
 
PRESENTACIÓ D’ESMENES 

 
Esmenes presentades pel Grup municipal d’Esquerra Republicana de 
Catalunya-Acord Municipal (ERC-AM) 
 

 Esmena núm. 1 presentada pel Grup Municipal d’ERC-AM amb registre 
d’entrada 45530: 
... 
 
Esmena d’Addició d’un Tercer punt dels Acords entre el Segon i Tercer actuals i 
renumerar el Tercer: 
 
Tercer.- Calendaritzar la implementació del sistema de pagament telemàtic. 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 02:57:13 al 03:07:04 
 
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb3300
02?startAt=10633.0 

https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=10633.0
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=10633.0
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VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 1 DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC-AM 

 
L’esmena és aprovada pels assistents que constitueixen la majoria absoluta 
dels membres del Ple. 
 

Vots a favor: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Ignasi Doñate i 

Sanglas. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Abstenció: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 
 
MOCIÓ RESULTANT 

... 
 
Cada any, la ciutadania i les empreses de Cornellà han de complir amb l'obligació de 
satisfer el pagament dels seus impostos, taxes i preus públics; a més d'abonar les 
sancions en cas que hi hagués. 
 
Actualment, les administracions públiques, especialment les locals, estan duent a 
terme esforços per facilitar als administrats i a la ciutadania el pagament de les seves 



 60 

obligacions tributàries, fins i tot bonificant el pagament de les mateixes si aquestes es 
domicilien. 
 
Sense perjudici que aquestes mesures són necessàries per a, d'una banda, facilitar el 
pagament però, d’altre, per a què l'administració s'asseguri la recaptació dels 
impostos i sancions, creiem que a Cornellà hem d'introduir més mecanismes que 
facilitin el pagament d'aquestes obligacions tributàries a la ciutadania i a les 
empreses. 
 
En aquest sentit, i aprofundint en una administració propera al ciutadà, amb menys 
traves i menys burocràcia, des del grup municipal del Partit Popular, veiem necessari 
la introducció del pagament telemàtic de les obligacions tributàries, tal com ja es 
realitza en altres municipis del nostre entorn, com és el cas de Barcelona. Un sistema 
que permet al ciutadà estalviar temps en cas, per exemple, de no tenir els rebuts 
domiciliats. 
 
Així mateix, cal donar compliment al que es disposa en les recents lleis que han entrat 
en vigor, la 39/2015 i la 40/2015, que advoquen per la implantació d'una 
administració totalment electrònica, interconnectada i transparent, millorant 
l'agilitat dels procediments administratius i reduint els temps de tramitació. 
 
D'altra banda, en aquests moments, l'Ajuntament està duent a terme l'actualització i 
modernització del sistema informàtic, per la qual cosa considerem oportú aprofitar la 
circumstància per incorporar el sistema de pagament telemàtic a través directament 
de la pròpia pàgina web de l'Ajuntament de Cornellà, sense remissió a altres 
organismes com pugui ser la Diputació de Barcelona, la qual s'encarrega del 
cobrament d'alguns tributs i permeten el seu pagament directament a través de la 
seva pàgina web. En definitiva, la nostra proposta pretén unificar la possibilitat del 
pagament telemàtic d'impostos, preus públics i multes a través de la pàgina web de 
l'Ajuntament de Cornellà, a fi de simplificar i facilitar aquest tràmit a ciutadans i 
empreses de la ciutat i estalviar-los temps en desplaçaments. 
 
Així doncs, mitjançant aquest sistema, els ciutadans i empreses de Cornellà podrien 
abonar els seus impostos, taxes, preus públics o sancions còmodament des dels seus 
domicilis o seus socials, sense necessitat de desplaçar-se a una sucursal bancària. La 
introducció del pagament telemàtic no pretén ser una actuació imperativa, sinó una 
alternativa més a disposició de la ciutadania perquè triï la forma de pagament més 
adient a les seves necessitats en aquest moment. 
 
Per tot això, el grup municipal del Partit Popular, proposa al Ple l'adopció dels 
següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Establir un sistema alternatiu de pagament telemàtic d'impostos, preus 
públics, taxes i sancions per a la ciutadania i les empreses de Cornellà mitjançant 
pàgina web de l'Ajuntament de Cornellà. 
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Segon.- Que aquest sistema de pagament telemàtic es dissenyi i s'incorpori en la 
renovació del sistema informàtic que s'està duent a terme a l'Ajuntament de Cornellà. 
 
Tercer.- Calendaritzar la implementació del sistema de pagament telemàtic. 
 
Quart.- Donar la publicitat adequada al nou sistema de pagament alternatiu perquè 
d'aquesta manera la ciutadania i empreses tinguin coneixement del mateix. 

... 
 
 
VOTACIÓ DE LA MOCIÓ RESULTANT 

 
Sotmesa a votació la moció és aprovada pels assistents que constitueixen la 
majoria absoluta dels membres del Ple. 
 

Vots a favor: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Ignasi Doñate i 

Sanglas. 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Abstenció: 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 



 62 

 
 
SETENA.- MOCIÓ DEL GRUP POLÍTIC MUNICIPAL DEL PP, PER A INSTAR AL 
GOVERN MUNICIPAL A QUE REALITZI UN ESTUDI EXHAUSTIU SOBRE EL 
MANTENIMENT DE “BOLARDOS” ÉS NECESSARI O INNECESSARI ALS 
CARRERS DE LA CIUTAT DE CORNELLÀ.- 

Moció  del  PP,  per a instar 

al  Govern  municipal a que 
realitzi un estudi exhaustiu 
sobre  el   manteniment  de 
“Bolardos. 

MOCIÓ 
 
Per part del Portaveu del Grup Municipal del PP, s’ha presentat la present 
moció que, una vegada traduïda a la llengua catalana, resta com segueix: 
... 
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
El passat mes d'Abril se'ns va presentar un nou esborrany del Pla de Mobilitat Urbana 
de Cornellà de data març 2016. Recollint els principis directors de la planificació de la 
mobilitat segons la Llei 9/2003 el propòsit bàsic de la qual es pot resumir com la 
determinació de millorar l'accessibilitat i minimitzar els impactes negatius; recollim, 
especialment, establir aquelles millores que maximitzin l'augment de la integració 
social aportant una accessibilitat més universal. 
 
Si hi ha una ciutat en la qual aquest principi no es recull és la ciutat de Cornellà 
gràcies al seu bosc de “bolardos”, “pilones” o “pivots” que, atenent al seu moment a 
les necessitats creixents de la mobilitat d'una societat dinàmica i establint 
mecanismes de protecció, van proliferar als carrers de la ciutat, amb la finalitat de 
protegir al vianant, així com educar i conscienciar als conductors, pera què 
estacionessin els seus vehicles correctament 
 
El PMU ha d'asseure les bases d'una mobilitat respectuosa amb l'entorn, amb el medi 
ambient i amb l’ “accessibilitat” i aquest hauria de contemplar les necessitats 
d'actuació per a dotar de completa accessibilitat a tots els serveis que presentin un 
impediment i, per descomptat, no podem deixar-nos portar per la “cultura del 
bolardo”, ja que en moltes dels carrers de la ciutat de Cornellà, considerem que són 
innecessaris i impedeixen que existeixi una accessibilitat correcta. 
 
El nostre Grup Municipal, atenent als criteris d'actuació que en PMU es recomanen, 
però sent responsables i respectuosos amb la seguretat dels col·lectius més 
vulnerables en un disseny urbà de la ciutat de Cornellà i que permeti atendre les 
queixes plantejades pels nostres conciutadans, motiu pel qual presentem aquesta 
moció i sotmetem a la consideració del ple els següents: 
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ACORDS 
 
Únic.- Instar al Govern Municipal per a què realitzi un estudi exhaustiu sobre si el 
manteniment de bolardos és necessari o innecessari als carrers de la ciutat de 
Cornellà i, en el cas que es consideri necessari, es procedeixi a retirar tots aquells 
implantats de material no flexible (ferro) i substituir-los per elements flexibles no 
deformables amb la finalitat d'afavorir i dotar d'una millor accessibilitat i seguretat 
en general i, especialment, als col·lectius més vulnerables. 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 03:07:05 al 03:17:40 
 
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb3300
02?startAt=11225.0 
 
 
Durant la deliberació d’aquests punts, s’absenta temporalment de la sessió el 
senyor Sergio Gómez Márquez, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, 
que s’incorpora a la mateixa amb caràcter previ a la votació. 
 
 
VOTACIÓ 

 
Sotmesa a votació la moció és aprovada pels assistents que constitueixen la 
majoria absoluta dels membres del Ple. 
 

Vots a favor: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 

https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=11225.0
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=11225.0
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Vots en contra: 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Ignasi Doñate i 

Sanglas. 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Abstenció: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 
 
 
 
VUITÈ.- PRECS I PREGUNTES 

Precs i preguntes. 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 03:17:41 al 03:26:56 
 
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb3300
02?startAt=11861.0 
 
 
Precs i preguntes formulats per la Regidora no Adscrita, senyora Maria 
Carmen López Álvarez. 
 

 Per part de la senyora Maria Carmen López Álvarez, Regidora no Adscrita, 
s’han presentat verbalment dos precs, que una vegada traduïts a la llengua 
catalana, resten com segueix: 
 
Primer Prec 
... 
 
És una vergonya que la ciutat de Cornellà només tingui una oficina de correus 
integral, almenys faríem falta dues més. La mitjana d’espera és de quasi una hora i, a 
més, l’han convertit en un supermercat. 
 

https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=11861.0
https://actes.cornella.cat/session/index/2c90818b58f2da4d01592b43eb330002?startAt=11861.0
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Ens hem queixat per escrit, però l’Ajuntament ho hauria de sol·licitar perquè encara 
que estigui pràcticament privatitzat, correus és un servei públic. Hi ha localitats més 
petites que tenen més oficines. 
 
No hi ha dret que persones amb dificultats tinguin que desplaçar-se tanta distància i 
patir aquests temps d’espera i es demana a aquest Ajuntament que faci les gestions 
necessàries per a l’obertura de més oficines. I, a més, que a l’Ajuntament pogués 
haver-hi la possibilitat d’una oficina municipal per certificats, per al padró i per a 
permisos. 

... 
 
 

Segon Prec 
... 
 
Es demana a aquest Ajuntament es dignifiqui el monòlit dedicat a Miquel Martí Pol, 
situat al Parc de Can Mercader, ja que es troba en un estat lamentable, desgastat, 
brut, amb la placa pràcticament esborrada i en estat de complert abandonament. 
 
Està situat en una zona infantil i serveix per a que els nens es puguin a jugar a sobre, 
ja que sembla més bé un pedrot sense importància que un homenatge a l’escriptor. 
 
No hi ha ni tan sols gespa, perquè està completament trepitjat. I s’entén que aquest 
monòlit va tenir un cost en el seu dia i una intenció, amb el que es prega la seva 
recuperació i, en el seu cas canvi d’ubicació per a que sigui més visible i, una 
localització dintre del parc si es que no existeix. 

... 
 
 

Precs i preguntes formulats pel Grup municipal del Partit Popular (PP) 
 

 Per part del senyor Daniel Serrano Coronado, Portaveu del Grup Municipal 
del PP, s’han presentat dues preguntes, que una vegada traduït a la llengua 
catalana, resten com segueix: 
 
Primera pregunta 
... 
 
El passat mes de juliol vam presentar un prec sobre la inexistència de banys públics en 
el S.O.C. de la nostra ciutat fet que ha provocat queixes entre els usuaris. 
 
Per aquest motiu, aquest Grup Municipal PREGUNTA sobre les gestions que s'han dut 
a terme per part de l'Ajuntament davant els organismes competents i la resposta dels 
mateixos, i en tot cas, quina solució proposa l'Ajuntament sobre la manca de banys 
públics en el SOC de Cornellà. 

... 
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Resposta per escrit del Tinent d’Alcalde de Territori i Sostenibilitat, Sr. Manuel 
Ceballos Morillo: 
... 
 
En resposta a la seva pregunta, formulada al Ple d’aquest Ajuntament amb data 15 
de desembre d’enguany i registre d’entrada núm. 44765, sobre les gestions portades 
a terme en relació a la inexistència de lavabos públics al SOC de Cornellà, li faig 
avinent que s’ha donat trasllat de les queixes rebudes per part dels usuaris al Servei 
de Contractació i Patrimoni de la Generalitat, tant de forma telefònica com per escrit, 
que se’ls ha recordat la seva obligació de disposar de serveis d’higiene per als usuaris 
que així ho requereixin, i se’ls ha instat a complir les ordenances i a donar un bon 
servei als ciutadans. 

... 
 
 
Segona pregunta 
... 
 
En les últimes dates, familiars de residents en la residència SARquavitae Sant Jordi, 
situada en la Carretera de Sant Joan Despí número 60 de la nostra ciutat, ens han 
remès queixes i denúncies sobre el funcionament d'aquesta residència, motiu pel qual 
formulem a l'equip de govern les següents preguntes: 
 
- Si té constància dels continus canvis en la plantilla d'aquesta residència i que com 

a conseqüència dels mateixos resulta impossible que el personal conegui als 
residents i les seves problemàtiques i residents, la qual cosa unit al fet que una 
part important de la plantilla manca d'experiència professional, provoca greus 
deficiències en el servei. 

 
- Si té constància que el personal professional i d'auxiliars existent en la residència 

és insuficient (per raons diverses), la qual cosa comporta que suposadament no 
puguin estar pendents de tots els residents, molts dels quals sense autonomia i 
que acaben lesionant-se en haver de realitzar moviments amb esforç sols. 

 
- Si es té constància que els residents acostumen a estar sols en el menjador sense 

vigilància ni assistència, a causa de la falta d'auxiliars, i malgrat que la direcció de 
la residència ha promès en diverses ocasions que es contractarien mes auxiliars 
per solucionar aquests problemes, a l'hora de la veritat i pel que sembla dels 
familiars, mai s'ha concretat aquesta contractació d'augmentar la plantilla 
d'auxiliars. Aquesta falta de personal, pel que sembla, comporta també que les 
condicions higièniques dels pacients no enllitats no siguin les idònies. 

 
- Si l'Ajuntament va a realitzar les gestions oportunes per verificar si els extrems 

exposats són certs i, en tal cas, de verificar-se aquestes deficiències en el servei 
quines són les accions que es van a dur a terme que se solucionin de forma urgent 

... 
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Resposta per escrit de la Tinenta d’Alcalde d’Educació i Política Social, Sra. 
Montserrat Pérez Lancho: 
... 
 
Donant resposta a la seva pregunta formulada mitjançant escrit amb número de 
Registre d’entrada a l’Ajuntament de Cornellà 44771, de data 15 de desembre 
d’enguany, li faig saber el següent: 
 
La competència en tot el relatiu a residències socials correspon a la Generalitat de 
Catalunya. La Llei 16/1996 regula la inspecció dels serveis socials de Catalunya. 
 
L’Ajuntament de Cornellà de Llobregat forma part des de l’any 2011 del Consell de 
Participació del centre. En aquest també hi ha representació dels residents, dels 
usuaris/es dels serveis de dia, dels familiars d’aquests, del personal que treballa al 
centre (auxiliars, director/a i treballadora social), així com de la Generalitat de 
Catalunya. 
 
La ciutadania pot posar en coneixement de la Generalitat les deficiències o incidències 
detectades en els centres residencials a través del Servei d’Atenció i Registre (Passeig 
de Taulat, 266-270. Barcelona) i des d’aquest, s’activen les diferents accions 
d’inspecció. 
 
Pel que fa al funcionament intern de la residència, els tècnics/ques de l’Ajuntament: 
 

 No coneixen la mobilitat de la plantilla d’auxiliars de geriatria del centre 
Sarquavitae Sant Jordi, així com tampoc la seva experiència en el sector, donat que 
correspon a l’empresa de selecció de personal, en canvi, sí que hem estat 
informats/des per part del centre dels canvis de direcció i treballadora social, 
respectivament 

 

 La rati de professionals auxiliars per a l’atenció personal dels residents, ve fixada 
per normativa legal. En els diferents consells de participació sí que se’ns ha 
informat de que compleixen els ratis donat que així els ho exigeix la llei i la 
Generalitat ho controla a través de les inspeccions. 

 

 Pel que fa a l’organització del personal per a l’atenció directa als residents, no la 
coneixen perquè correspon a la direcció del centre i no es dona compte en el 
consell de participació. 

... 
 
 
Precs i preguntes formulats pel Grup municipal d’Iniciativa per Catalunya 
Verds–Esquerra Unida i alternativa–L’Esquerra Plural-Entesa (ICV-EUiA-EP-E) 
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 Per part del senyor Arnau Funes Romero, Portaveu del Grup Municipal 
d’ICV-EUiA-EP-E, s’ha presentat verbalment una pregunta: 
... 
 
Ja fa alguns mesos que teníem en aquest plenari un debat potent i acalorat sobre el 
futur de P3, de les aules de P3 de la nostra ciutat. En algunes d’aquelles fantàstiques 
reunions, irònicament parlant, que teníem amb Serveis Territorials, ens vam dir que 
bé que la planificació, que potser l’any que bé, que tal. A nosaltres ens sembla que de 
cara al curs vinent és més que poblable que necessitem noves aules de P3 a la nostra 
ciutat i, per tant la pregunta és, si ja s’ha fet alguna trobada amb Serveis Territorials 
d’Ensenyament, si tenim alguna resposta dels Serveis Territorials d’Ensenyament o 
haurem de tornar a fer la mateixa pressió que vam fer el curs passat. 
 
Per tant, la pregunta és aquesta. En tot cas, si la resposta és que no s’està treballant, 
evidentment fer un prec per a que el Govern es posi en intentar recuperar les línies de 
P3 que vam perdre el curs passat. 

... 
 
 
Precs i preguntes formulats pel Grup municipal d’Esquerra Republicana de 
Catalunya - Acord Municipal (ERC-AM) 
 

 Per part de la senyora Raquel Albiol i Gilabert, Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC-AM, s’han presentat verbalment dos precs i dues preguntes: 
 
Primer Prec 
... 
 
Fa referència al trasllat i seguiment de les mocions. L’Equip de Govern fa mesos es va 
comprometre a realitzar i traslladar el seguiment de l’estat de les mocions aprovades 
al Ple i, reiteradament, ens ha fet arribar la informació de manera sesgada i sense 
traslladar tota la informació. 
 
Diversos grups hem demanat que se’ns traslladi de manera més detallada, tant de 
l’estat de la moció com dels acords, en diferents reunions. 
 
Sembla ser aquell dia passa en empeny i, mentrestant, els grups de l’oposició no 
disposem de la informació correcta de l’estat de les mocions. 
 
Preguem que en la propera Comissió d’Economia i Innovació se’ns traslladi de manera 
detallada, com s’ha demanat, l’estat de totes les mocions aprovades al Ple en 
aquesta legislatura. Incloent el detall dels diferents punts d’acord i que prèviament 
se’ns faci arribar el document complert per poder-lo estudiar, prèviament, a la 
Comissió. 

... 
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Segon Prec 
... 
 
En referència a la informació de Nadal i Nit de Reis, específicament respecte al 
laboratori del Mag Maginet. Hi ha el quatríptic aquest, tenim la web de l’Ajuntament 
i tenim el Cornellà Informa, però resulta que si tu vols informar-te per anar a veure el 
laboratori simplement posa que dels dies 23, 24 i 27 a 30 de desembre de 17:00 a 
20:00 a la Torre de la Miranda, visita al laboratori del Mag Maginet de la Torre de la 
Miranda. Veieu normativa de visites al web de l’Ajuntament wwwcornella.cat o a 
l’agenda d’activitats d’aquest mateix espai. 
 
L’Agenda d’activitats d’aquest mateix espai no sé si es fereix a això però aquí no 
apareix la normativa, al Cornellà Informa tampoc i a la web municipal no hi apareix. 
Hi el que encara trobem més greu és que la informació ens l’acabem trobant en un 
article de la Vanguardia que llavors ens informa que per motius de seguretat 
l’aforament està limitat a 144 persones per dia, dotze sessions aproximadament de 
quinze minuts, només pot pujar un adult per cada nen, per tal de visitar el laboratori 
cal agafar tanda d’accés. 
 
Bé, tota la informació que realment hauria d’estar a disposició de la que posa a 
disposició l’Ajuntament, amb una cerca exhaustiva per Internet finalment la trobem 
en un article de la Vanguardia. Per tant, pregaríem que tot el que fa referència a 
activitats de Cornellà siguem curosos amb realment sigui d’abast fàcil i àgil i no que 
ens hagi d’informar la premsa i no els mitjans propis. 

... 
 
 
Primera Pregunta 
... 
 
Saber com es trobem les negociacions del conveni amb els treballadors de 
l’Ajuntament i les valoracions dels llocs de treball. 

... 
 
 
Segona Pregunta 
... 
 
La Generalitat havia facilitat un cens de pisos presumptament buits a Cornella i des 
de l’Ajuntament s’estava realitzant una comprovació de la situació real de l’ocupació 
d’aquests pisos. En quin procediment està aquest cens i quin ha estat el resultat? 

... 
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Precs i preguntes formulats pel Grup municipal de Ciutadans – Partit de la 
Ciutadania (C’s) 
 

 Per part del senyor Daniel Martínez Rodríguez, Regidor del Grup Municipal 
de C’s, s’han presentat verbalment dos precs i dues preguntes que una 
vegada traduït a la llengua catalana, resten com segueix: 
 
Primer Prec 
... 
 
Els veïns del carrer Boix s’han trobat els últims dies amb sancions en els seus vehicles 
per estacionar en el tram final d’aquest carrer. S’ha de recordar que el citat espai no 
compta amb senyalització o cap element que prohibeixi l’aparcament. 
 
Davant aquesta situació preguem a l’equip de Govern que clarifiqui si està permès 
l’estacionament i estudiï les sancions que s’hagin pogut aplicar de manera incorrecta. 

... 
 
Segon Prec 
... 
 
Durant unes hores la ciutat, aquesta tarda, la ciutat de Cornellà cap policia, no hi 
havia cap patrulla al carrer. Estaven totes cobrint efectius tant al camp de l’Espanyol 
com aquí al Ple. 
 
O sigui, que preguem que no torni a succeir. 

... 
 
Primera Pregunta 
... 
 
Després d’uns mesos de marxa del seu funcionament, quina valoració fa l’equip de 
Govern de la zona petó i adéu? 
 
Té pensat mantenir o ampliar aquestes zones? 

... 
 
Resposta per escrit del Tinent d’Alcalde d’Espai Públic i Convivència, Sr. 
Antonio Martínez Flor, que una vegada traduïda a la llengua catalana, resta 
com segueix: 
... 
 

S’ha aconseguit pacificar i millorar substancialment la circulació i la seguretat dels 
menors a la zona, però encara es podria millorar més si els centres escolars poguessin 
col·laborar d’una forma més activa. 
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De moment no hi ha previsió a curt termini d’ampliar-les. 

... 
 
Segona Pregunta 
... 
 
Quan té pensat l’equip de Govern convocar la Comissió per a la modificació del ROM? 

... 
 
 
Precs i preguntes formulats pel Grup municipal de Cornellà en Comú – Crida 
per Cornellà (CEC-CPC) 
 

 Per part del senyor José David García Muñoz, Regidor del Grup Municipal de 
CEC-CPC, s’ha presentat verbalment un prec: 
 
Prec 
... 
 
El prec tindria a veure també amb el que plantejava el senyor Daniel Martínez 
Rodríguez de Ciutadans. Avui es donava la paradoxa que hi havia dues patrulles i una 
moto per tota Cornellà de la Guàrdia Urbana. Una estava al camp de futbol, una 
patrulla i la moto i, l’altra patrulla estava aquí a la porta. 
 
O sigui, que hem deixat la ciutat sense Guàrdia Urbana en cas de que fos necessària 
per atendre a la població. 
 
Es va presentar una moció a aquest Ple fa uns mesos, on es demanava es miressin les 
condicions tant en efectius de la Guàrdia Urbana que a l’any 2015 van acumular 
21.479 hores extres, 12.350 cites les quals van ser per manca de personal. En aquesta 
moció també es demanava que s’augmentés la formació en diferents aspectes com 
violència de gènere o delictes d’odi. I en el 2015, l’única formació que es va fer va 
tenir a veure amb delictes d’odi, de violència de gènere no es va fer cap formació i no 
es va fer un curs de dotze hores.  
 
Com comentàvem abans avui no hi havia cap patrulla a la ciutat per donar servei. 
Preguem que procediu amb urgència a solucionar aquesta situació a la Guàrdia 
Urbana, tant en efectius com en formació, per donar un servei de proximitat amb 
garanties tal i com es mereix la ciutadania de Cornellà. 

... 
 
 
I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a indicació de la 
Presidència, quan són les vint i dos hores i trenta minuts, de la qual s’estén la 
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present acta, que és signada per l’Alcalde-President, juntament amb mi, la 
Secretària General, que ho certifico. 
 
 
Aquesta acta està complementada pel document de vídeo adjunt, que es 
troba degudament signat per aquesta Secretària, en el qual figuren totes les 
deliberacions i intervencions de la sessió. 
 
 

Diligència: Per a fer constar que el present document correspon a l’acta de la sessió celebrada pel 
Ple en data 22 de desembre de 2016, la qual ha estat aprovada en data 26 de gener de 2017 i ha 
estat transcrita íntegrament al llibre d’actes. 
 
Cornellà de Llobregat, 27 de gener de 2017. 
 

LA SECRETÀRIA GENERAL 
Carmen Alonso Higuera 
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